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Oœwiadczenia radnych P³otów

To ju¿ recydywa. Starosta
za prywatê powinien wyrzuciæ
dyrektora ZDP z pracy

Jak d³ugo
jeszcze mo¿na
gadaæ i nic nie
robiæ?!

Nieoznakowane Berlingo Zarz¹du Dróg Powiatowych
na prywatnej posesji.

Kolejny skandal z
udzia³em dyrektora
Zarz¹du Dróg Powia-
towych w Gryficach.

(GRYFICE) Niespodziewanie dla wszystkich radni
pok³ócili siê o kot³owniê w Prusinowie. Dlaczego?
Tego na sesji nikt nie wyjaœni³. Jednak podczas
gor¹cej wymiany zdañ pad³a mro¿¹ca krew w ¿y³ach
informacja – kot³ownia przynosi milion z³otych
straty rocznie.                                          Czytaj str. 8-9
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Kto lubi piosenki Jacka Kacz-
marskiego mo¿e wybraæ siê w naj-
bli¿szy weekend (27-28 lipca br.)
na IX edycjê Festiwalu Piosenki
Poetyckiej im. Jacka Kaczmar-
skiego „Nadzieja”.

Tym razem organizatorzy zapra-
szaj¹ na Noc Romantyczn¹ – kon-
cert z³o¿ony z piosenek Jacka Kacz-
marskiego.

Wyst¹pi¹: Piotr Machalica, Mi-
ros³aw Baka, Klementyna Umer,
Anna Sroka, Jacek Boñczyk, któ-
rym towarzyszyæ bêd¹ muzycy: Fa-
bian W³odarek (fortepian), Pawe³
Stankiewicz (gitary), Konrad Ku-

Nadzieja w Ko³obrzegu

Goœciem ubieg³orocznej edycji Nadziei
by³ Przemys³aw Gintrowski

Polecamy

bicki (gitara basowa), Konrad Si-
wak (instrumenty perkusyjne).

Pocz¹tek koncertu o 21.00. O
godz. 23.00 odbêdzie siê koncert pt.
„Mój Staszewski” - koncert piose-
nek z repertuara Stanis³awa Sta-
szewskiego w interpretacji jednego
z najlepszych polskich aktorów
œpiewaj¹cych Jacka Boñczyka i zna-
komitego tria muzycznego: Pawe³
Stankiewicz – gitara, banjo, Fabian
W³odarek – piano, akordeon, Kon-
rad Kubicki – kontrabas, gitara bas.

Miejsce koncertów: hala
„£uczniczka” ul. £opuskiego.
Wstêp wolny. Ja siê wybieram, bo to
festiwal magiczny wrêcz.          KAR

W G³osie Szczeciñskim
(G³os nad morzem, wydanie
z 13 lipca br.) w art. red. Pio-
tra Jasiny pt. „Starosta: nie
potrzebujemy wielkich firm,
by daæ pracê”, przeczyta³em,
¿e cukrownia Gryfice to wg
Starosty „jakby ma³e piwko
by³o”, bo dawa³a pracê 100

osobom, a w sezonie dodatkowo za-
trudnia³a 300 osób. Natomiast on -
Saæ - w minionych 2 latach przy
pomocy PUP sprawi³, ¿e w powie-
cie powsta³o 1500 miejsc pracy.
Gdzie te miejsca pracy powsta³y,
ju¿ nie informuje.

Panie Saæ - Cukrownia Gryfice
to symbol miasta i powiatu, to ona
dawa³a godziwe zatrudnienie i np.
hydraulik w tej cukrowni zarabia³
tyle, ¿e móg³ spokojnie utrzymaæ 4
osobow¹ rodzinê i na doœæ wysokim
poziomie sobie ¿yæ. Pañskie miej-
sca pracy, to praca za marne pieni¹-
dze np. w rewalskich kurortach, to
praca na œmieciowych umowach i
lêk, ¿e za 6 miesiêcy, najdalej za 12,
znowu czeka karta bezrobotnego.
To dotacje na jednoroczne zak³ady
fryzjerskie lub nowe sklepy, po-
tocznie zwane szmateksami.

Kilka lat temu inaczej pan mówi³
o cukrowni: to powa¿na firma daj¹-
ca ludziom sta³e miejsca pracy i
ca³ym rodzinom utrzymanie. Zrobiê
wszystko - ja starosta - by nie po-
zwoliæ zniszczyæ dorobku pokoleñ.
Co pan zrobi³? Ano by³ pan dwa -
trzy razy w Warszawie na koszt
podatnika, niby na rozmowie z wi-
cepremierem Andrzejem Leppe-
rem. Z tych woja¿y przywióz³ pan
wspólne zdjêcia z nim, publikowa-
ne w wszystkich lokalnych gaze-
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tach. Nastêpne pañskie pobyty w
Warszawie w sprawie Cukrowni
Gryfice to herbatka, wy³¹cznie her-
batka w sekretariacie wicepremiera.
Wiem co piszê, informacjê posia-
dam nie od pana, ale od osoby panu
towarzysz¹cej. Dawno to by³o, o
takich jednak sprawach siê nie za-
pomina, szczególnie, ¿e by³a to her-
batka w sekretariacie wicepremiera.

1500 miejsc pracy w ca³ym po-
wiecie to niew¹tpliwie sukces, jeœli
siê zwa¿y, ¿e pan mniej wiêcej tyle
g³osów w ostatnich wyborach uzy-
ska³. Mo¿liwe te¿, ¿e to efekt pañ-
skiego przedwyborczego listu roz-
sy³anego do mieszkañców powiatu,
gdzie m.in. pan napisa³, cytujê: „Na
pewno pamiêta pan, ¿e kiedy zwró-
ci³ siê do mnie z swoim problemem,
to wówczas nie odmówi³em swojej
pomocy… Dzisiaj ja proszê pana o
pomoc, bym wybrany ponownie na
starostê nadal móg³ pomagaæ tym
wszystkim, którzy pomocy potrze-
bujê”.

Do mnie te¿ ten list dotar³ z dat¹
9 listopada 2010 r., chocia¿ o pomoc
nigdy pana nie prosi³em ani te¿ swo-
jego adresu nie przekazywa³em.
Mia³em jednak za³o¿on¹ kartê bez-
robotnego w gryfickim Urzêdzie
Pracy. St¹d wnioskujê, ¿e adres mój
urz¹d ten panu przekaza³. ¯eby
uprzedziæ jakieœ œmieszne dzia³ania
przeciw mnie informujê, ¿e wiem,
¿e GIODO wprowadzi³o kontrolê w
PUP i ¿adnych wycieków nie
stwierdzi³o, ale te¿ nikt nie wyja-
œni³, w jaki sposób mia³ pan prywat-
ne adresy do dyspozycji.

W dalszych wywodach w arty-
kule promuje pan kurort „Sandra” w
Pogorzelicy, ¿e siê rozwija, ludzi

zatrudnia, ¿e w tym kierunku nale¿y
iœæ, tzn. w ca³oroczn¹ turystykê.  Ma
pan racjê, ¿e nale¿y pójœæ w turysty-
kê, ale czy ka¿demu przedsiêbiorcy
zapewni pan takie dotacje, jakie w
latach 2000-2010 otrzyma³a San-
dra. Wie pan ile to by³o? Przypomnê
to panu, w latach 2008-2010 Sandra
z Powiatowego Urzêdu Pracy otrzy-
ma³a 526 tys. z³. To dotacja, a ilu tam
by³o kierowanych bezrobotnych na
œmieciowe umowy, tego nikt nie
sprawdzi.

Dalej chwali siê pan przebu-
dow¹ drogi Mrze¿yno - DŸwirzyno
- Ko³obrzeg, wraz z przebudow¹
mostu na kanale Resko, za 30 mln z³.
Œledz¹c lokaln¹ prasê s¹dzi³em na-
wet, ¿e to pan, jako Powiat, jest
g³ównym inwestorem, bo wszêdzie
by³y pana zdjêcia na tle mostu i
wspomnianej drogi. A gazety wrêcz
sugerowa³y, ¿e to powiatowa inwe-
stycja. Zapomnia³y dopisaæ, ¿e po-
wiat do tej inwestycji doda³ jedynie
5 mln z³otych. O przebudowie ulic
w Gryficach nie bêdê siê rozpisy-
wa³, bo to bez sensu. O ociepleniu
kibelku na s³awetnej przystani te¿
nie. O hali widowiskowo sportowej
to pana zapytam, - komu w Gryfi-
cach potrzebny jest ten moloch za
13 mln? Dlaczego o 2 mln dro¿ej,
ni¿ pan informowa³ na bilbordach i
kto zap³aci za utrzymanie tego mon-
strum.

Na koniec informuje pan, pió-
rem Piotra Jasiny, ¿e wspólnie prze-
znaczyliœcie 7,5 mln z³ na walkê z
bezrobociem, wykluczeniem cyfro-
wym i spo³ecznym. Jak mo¿e inte-
resowaæ cz³owieka wykluczenie
cyfrowe, skoro o œwicie musi wstaæ
i zrobiæ przegl¹d œmietników w po-
szukiwaniu puszek po piwie, by je

sprzedaæ i kupiæ chleb. O œwicie
wstaæ musi, bo za nim id¹ ju¿ na-
stêpni. Taki to obraz widujê co-
dziennie na osiedlu XXX-lecia w
Gryficach, a pan opowiada, ¿e
zmniejsza siê bezrobocie, ¿e nie
bêdzie wykluczenia cyfrowego, ¿e
w ca³ym powiecie jest tylko 4,5 tys.
ludzi bez pracy, przy tym zapomina,
¿e drugie tyle wyjecha³o za chlebem
na zagraniczn¹ miedzê i dalej w
œwiat. Co pan panie Saæ wie o ¿yciu
zwyk³ego cz³owieka, którym pan
zarz¹dza? Nic. Na koniec mojego
listu informujê redakcjê, ¿e jeœli
ktoœ od was bêdzie chcia³ porozma-
wiaæ ze mn¹ na temat firmy IMPEL,
dzia³aj¹cej na terenie gryfickiego
szpitala, to mogê opowiedzieæ o
tym, jak tam traktowani s¹ ludzie.

                           Z szacunkiem
Andrzej W.

(adres do wiadomoœci redakcji)
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Sprzedam
recykling betonowy i ceglany.

Mo¿liwoœæ dostawy do klienta.
Kontakt tel. 609-532-701

(GRYFICE) W niektórych
wsiach gminy Gryfice wyposa¿a-
ne s¹ ju¿ œwietlice w sprzêt, a w
innych nie ma nawet œwietlic i pla-
ców zabaw. To a¿ dziwne, ¿e przez
20 lat nikt nic z tym nie zrobi³.
Zmieni siê to dopiero w najbli¿-
szych latach. Wioski maj¹ szanse
na œcie¿ki rowerowe, a nawet
oczka wodne i parkingi.

Umo¿liwi to przyjêta na czerw-
cowej sesji uchwa³a o przyst¹pieniu
do sporz¹dzenia zmiany Studium
uwarunkowañ kierunków zagospo-
darowania przestrzennego gminy
Gryfice. Zmiany Studium dotycz¹
czêœci terenu p³o¿onego w obrêbie
wsi: Otok, Trzyg³ów, Rzêsin, Ko³o-

ANR przeka¿e
dzia³ki, gdy Gmina
zmieni studium

m¹æ, Borzyszewo, Raduñ, Prusino-
wo, Wo³czyno i Borzêcin.

Przedmiotem zmiany studium
jest zmiana dotychczasowego kie-
runku w przeznaczeniu i sposobie
zagospodarowania tych terenów,
dla umo¿liwienia realizacji na nich
kompleksów rekreacyjno-sporto-
wego z us³ugami towarzysz¹cymi -
boiska sportowe, tereny rekreacji
czynnej, place zabaw, œwietlice,
wiaty, œcie¿ki i spacerowe, oczka
wodne i parkingi.

Tereny te s¹ w³asnoœci¹ Agencji
Nieruchomoœci Rolnych, która chce
oddaæ je Gminie na te cele bezp³at-
nie, ale ta najpierw musi dokonaæ
zmian w studium.                                        KAR

(POWIAT GRYFICKI) Sta-
rostwo w Gryficach poinformo-
wa³o, ¿e w zwi¹zku z rozpoczê-
ciem prac nad projektem bud¿e-
tu powiatu na rok 2013, mo¿na
sk³adaæ wstêpne propozycje
wspó³organizacji z Powiatem
Gryfickim zadañ ponadgmin-
nych z zakresu kultury, sportu i
promocji powiatu.

Wnioski nale¿y sk³adaæ w termi-
nie do 15 sierpnia 2012 r. w kance-
larii starostwa w Gryficach, pok.
410, IV piêtro budynku Urzêdu.

Mo¿na sk³adaæ propozycje
do projektu bud¿etu
Powiatu Gryfickiego

Wnioski skierowane do Zarz¹du
Powiatu Gryfickiego powinny za-
wieraæ: szczegó³owe dane kontak-
towe g³ównego organizatora impre-
zy (nazwê, siedzibê, telefon) termin
i miejsce realizacji zadania, zasiêg i
celowoœæ przedsiêwziêcia, ogólny
koszt przedsiêwziêcia oraz wyso-
koœæ oczekiwanego dofinansowa-
nia z bud¿etu powiatu, z wyszcze-
gólnieniem rodzaju wydatku, a tak-
¿e uzasadnienie sk³adanego wnio-
sku. Brak wymaganych informacji
mo¿e byæ powodem odrzucenia
wniosku.                                     (r)

(GRYFICE) W sobotê, 21 lip-
ca br. ruszy³y prace przy budo-
wie nowego marketu.

Powstaje przy ul. Starogrodz-
kiej. Obecnie budowany jest wjazd
na plac budowy. Nawieziono tony

Buduj¹ kolejny
market w Gryficach

¿wiru w zag³êbienie miêdzy ³¹k¹ a
chodnikiem. W poniedzia³ek
wjazd wyk³adano p³ytami jumbo.
Reszta pójdzie, jak z p³atka i ju¿
nawet nie liczymy, który to z kolei
market w Gryficach.                MJ

(GRYFICE) W komendzie Po-
wiatowej Pañstwowej Stra¿y Po-
¿arnej w Gryficach og³oszono wy-
niki naboru do s³u¿by na stanowi-
sko: sta¿ysta – docelowo ratownik
kierowca.

O to stanowisko ubiega³o siê 14
chêtnych. Komisja po weryfikacji
dopuœci³a 10 osób. Po kolejnych
etapach najwiêcej punktów zdoby³
Jakub Micha³owski, ale czekaj¹ go
jeszcze pewne formalnoœci. W re-

14 chêtnych na stra¿aka
zerwie kadrowej czeka Grzegorz
Mroczek.                                      (r)

Nowo otwieraj¹ca siê
apteka w Trzebiatowie
zatrudni kierownika

oraz magistra
i technika farmacji.

Tel. 606 234 000,
662 098 600
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Piszê do pañstwa bêd¹c
rozczarowanym podejœciem
stra¿y miejskiej do tematu,
jaki mi siê przydarzy³, a pew-
nie nie tylko mi.

Mianowicie widaæ czêsto
na terenach, gdzie doroœli
przebywaj¹ z dzieæmi, jak i
ze swoimi zwierzêtami, jak

czêsto s¹ porozbijane wko³o butel-
ki, czy to po piwie, czy innych napo-
jach i nie widaæ, by ktoœ to sprz¹ta³,
a tym bardziej, by w tych okolicach
mo¿na by³o czêœciej zobaczyæ s³u¿-
by stra¿y miejskiej, której patrole na
pewno by spowodowa³y, ¿e w takich
miejscach nie rozrzucano by bute-
lek, czy te¿ nie spo¿ywano alkoho-
lu.

W dniu wczorajszym, 22 lipca
2012 r., bêd¹c na spacerze i prze-
chodz¹c m.in. przez park japoñski,
natknêliœmy siê z rodzin¹ na kilka

Ukaraæ mandatem instytucjê
rozbitych butelek. W dniu dzisiej-
szym syn przechodzi³ przez ten te-
ren z psem, niestety nie zauwa¿y³ w
odpowiednim momencie szk³a i pies
rozci¹³ sobie ³apê. Jest to problem,
bo nieraz w ostatniej chwili zauwa-
¿y siê porozbijane butelki.

Gdy zadzwoni³em do stra¿y
miejskiej, na koniec rozmowy pan
podsumowa³ sprawê w ten sposób,
¿e ZGK sprz¹ta teren, ale nie jest
pewny, ile razy w miesi¹cu i ¿e bê-
dzie porz¹dek, jak bêdzie dzia³a³
monitoring ("dwa lata kamery
wisz¹"), a tak w ogóle, to jakby pies
szed³ na smyczy i pan patrzy³ uwa¿-
nie, to by siê taki incydent nie zda-
rzy³ i to jest moje niedbalstwo.

Czyli, reasumuj¹c, butelki i lu-
dzie, którzy je rzucaj¹, s¹ ok, a pan
z psem jest be! Czy takie postêpowa-
nie jest do przyjêcia? Zostawiam to
pañstwu do rozpatrzenia. Uwa¿am,
¿e zamiast zarzucaæ w³aœcicielom

zwierz¹t, ¿e po nich nie sprz¹taj¹,
powinno siê karaæ tych, którzy t³uk¹
butelki i spo¿ywaj¹ napoje wysko-
kowe w miejscach publicznych.

Dodam jeszcze, ¿e jak stra¿
miejska dostaje donosy, bo s¹siad
nie oczyœci³ œniegu przed domem
lub Ÿle zaparkowa³, to wlepiaj¹
mandat. A tu, na moj¹ uwagê, ¿e
ZGK nie sprz¹ta³ szkie³ od nie wia-
domo kiedy, to ich nie mog¹ ukaraæ,
bo oni raz na jakiœ czas sprz¹taj¹ ten
teren. Stwierdzi³em wiêc, by w ta-
kim razie sami mogli siê ukaraæ, ¿e
nie patroluj¹ dostatecznie rejonów
publicznych, a pan na to, ¿e mogê
ewentualnie za³o¿yæ sprawê cy-
wiln¹. Wiêc jak my, obywatele,
mamy domagaæ siê sprawiedliwo-
œci? Jak nas karaæ, to chêtnie, ale ju¿
urz¹d ukaraæ albo przyznaæ po ludz-
ku, ¿e faktycznie jakiœ tu b³¹d pope³-
nili, to niestety zrozumienia zero.

Mieszkaniec Gryfic

Panie Premierze
Wiadomoœæ o nieprawid³owo-

œciach w spó³kach Skarbu Pañstwa
zarz¹dzanych przez dzia³aczy PSL
oraz cz³onków ich rodzin ka¿dego
bulwersuj¹. To zrozumia³e, ¿e
musz¹ oni ponieœæ konsekwencje,
chyba, ¿e wszystko zostanie zamie-
cione pod dywan, kiedy oka¿e siê,
¿e sejmowa arytmetyka oraz ko-
niecznoœæ trwania koalicji spowo-
duje, ¿e tak naprawdê to nic nie by³o,
a jedynym winnym by³ ten, który
wypuœci³ tê aferê na œwiat³o dzien-
ne.

Tymczasem mówi siê o tym g³o-
œno (po Warszawie), ¿e tym, który
zezwoli³ na wypuszczenie tej wia-
domoœci do opinii publicznej by³
Pan Premier osobiœcie. Bo jak¿e by
mog³o byæ inaczej, skoro wszyscy o
tym wiedzieli, a wiêc wiedzia³y o
tym s³u¿by i nikt nie reagowa³. Sko-
ro wiedzia³y, to i Pan wiedzia³, a
jeœli Pan twierdzi, ¿e nie wiedzia³, to
ktoœ inny rz¹dzi Polsk¹, a nie Pan.
Oficjalnie Pan rz¹dzi to i Pan odpo-
wiada za wszystko, w tym za s³u¿by
i najbardziej wiarygodna jest teza,
¿e s³u¿by robi¹ to, na co im Pan
zezwala albo to co im Pan ka¿e. Jeœli
tak jest, to jesteœmy na najkrótszej

drodze to demokracji rosyjskiej
albo bia³oruskiej.

Dlatego korzystaj¹c z okazji in-
formujê Pana, ¿e w samorz¹dach
mo¿e siê dziaæ podobnie albo i go-
rzej. Wiedz¹ o tym s³u¿by, ale nic nie

robi¹, bo im Pan dzia³aæ nie pozwala.
Od d³u¿szego czasu podnoszê

publicznie oraz informujê wszyst-
kie s³u¿by pañstwowe, ¿e nie mo¿e
byæ tak w samorz¹dach, ¿e wybrana
w³adza rz¹dzi jak w³aœciciel feudal-
ny lub jak Zarz¹d Spó³ki z o.o.

Bo nie mo¿e byæ tak, by wybrana
legalnie w³adza samorz¹dowa dzie-
li³a maj¹tek wspólnoty mieszkañ-
ców, jak¹ jest gmina, na zasadzie, ¿e
wszyscy p³ac¹ podatki, a konfitury
dzieli siê tylko dla swoich grup.

Przyk³adem takiego stanu rze-
czy jest gmina Rewal, której samo-
rz¹d postanawia za pieni¹dze podat-

List otwarty do Premiera Tuska,
w nawi¹zaniu do taœm PSL
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Kpt.¿.w. Waldemar Jaworowski

nika przekszta³caæ prywatne grunty
rolne na dzia³ki budowlane, co
kosztuje gminê œrednio 1,5 mln z³ za
ka¿dy hektar. Nie mo¿e byæ tak, ¿e
12 rodzin, które s¹ w³aœcicielami 32
ha, otrzymaj¹ w ten sposób dotacje
w wysokoœci 40 mln z³, co spowodu-

Je¿eli taka jest rzeczywistoœæ,
a jest, to podczas Pana rz¹dów
zosta³o zdemolowane pañstwo,
zasady wspó³¿ycia spo³ecznego
i ca³y ³ad spo³eczny.

je, ¿e wartoœæ ich nieruchomoœci
wzroœnie do 96 mln z³, a nak³ady
Gminy, czyli wspólnoty, zwróc¹ siê
po 100 latach. Nie mo¿e byæ tak, ¿e
to siê podci¹ga pod zbiorowe po-
trzeby wspólnoty, bo potrzeb¹
wspólnoty nie jest hodowanie t³u-
stych knurów, którzy nie wiedzieæ
dlaczego maj¹ prawo do wiêkszych,
a jak w tym przypadku, do monstru-
alnych korzyœci. Wiêkszych ³upów
kosztem tej wspólnoty. Jeœli tak jest,
a jest, to gmina nie jest wspólnot¹,
jak mówi ustawa. Wygl¹da na to, ¿e
obalono rz¹d Jaros³awa Kaczyñ-
skiego i utr¹cono aferê Leppera z
pe³nym rozmys³em i pe³nym pla-

nem, by aferê Leppera kontynu-
owaæ. Nie mo¿e byæ tak, ¿e wszyscy
pozostali mieszkañcy gminy z mocy
ustawy musz¹ siê sk³adaæ na tak¹
dotacjê. Takiej ustawy nie ma, a je-
œli tak siê obecnie prawo interpretu-
je, to oznacza, ¿e Polska demokra-
cja nie ma nic wspólnego z demo-
kracj¹, a pañstwo z praworz¹dno-
œci¹. Tak wygl¹da Pana liberalne
pañstwo.

To jest demokracja t³ustych knu-
rów, które uwa¿aj¹, ¿e jak siê ma
w³adzê, to mo¿na ¿reæ do woli i za-
bieraæ wspólnocie.

Jeœli tak ma wygl¹daæ libera-
lizm, to trzeba z nim skoñczyæ, a
skoñczyæ mo¿na odsuwaj¹c Pana
formacjê od w³adzy.

Je¿eli taka jest rzeczywistoœæ, a
jest, to podczas Pana rz¹dów zosta-
³o zdemolowane pañstwo, zasady
wspó³¿ycia spo³ecznego i ca³y ³ad
spo³eczny.

S³u¿by sta³y siê narzêdziem Pre-
miera, który to pañstwo demoluje i
tworzy pañstwo t³ustych knurów.

O sytuacji w gminie Rewal po-
wiadomi³em wszystkie s³u¿by pañ-
stwowe, ale one twierdz¹, ¿e takie
jest prawo. Umówmy siê, ¿e takiego
prawa nie ma, wiêc to jest bezpra-
wie. Takie samo bezprawie, jak w
spó³kach zarz¹dzanych przez PSL.
Tak samo tolerowanych przez pañ-
stwowe s³u¿by i umówmy siê, ¿e za
Pana Premiera wiedz¹, zgod¹, a
mo¿e i nakazem.

(GRYFICE) W czerwcu
odby³y siê nabory
na dwa stanowiska w
Powiatowym Urzêdzie
Pracy w Gryficach.

Najpierw og³oszono nabór na
informatyka. Zg³osi³a siê jedna oso-
ba – pan Wiktor Winturski z Ro-
bów (gm. Trzebiatów) i to on zosta³
informatykiem w PUP.

Drugi nabór dotyczy³ stanowi-
ska sta¿ysty. Tu nie podano, ilu
by³o chêtnych. Konkurs wygra³a
pani Katarzyna Lachowicz z Gry-
fic.                                         KAR

Nowi
pracownicy
w PUP
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To ju¿ recydywa. Starosta za prywatê
powinien wyrzuciæ dyrektora ZDP
z pracy

(GRYFICE) W budynku
nr 1 przy ul. Strzeleckiej
od kilku lat trwa
adaptacja pomieszczeñ
na pizzeriê (dzisiaj to ju¿
nie wiadomo na co).
Nikt nie wnika dlaczego
trwa to tak d³ugo, bo
problem dotyczy
w³aœciciela, a nie
pozosta³ych
mieszkañców tego
budynku.

Niemniej oni w³aœnie maj¹ pra-
wo wymagaæ od w³aœciciela bez-

Adaptacja bez koñca
piecznego wejœcia do klatki schodo-
wej, porêczy na przebudowanych
schodach, jak równie¿ otynkowania
zamurowanych drzwi w korytarzu.
W budynku tym mieszkaj¹ dzieci i
emeryci w wieku powy¿ej 70. lat,
kto poniesie konsekwencje ewentu-
alnego upadku ze schodów na chod-
nik, kto poniesie konsekwencje, je-
œli noga dziecka czy starszej osoby
utknie pomiêdzy chodnikiem i
pierwszym stopniem schodów?
Mo¿e tak nadzór budowlany zajmie
siê t¹ adaptacj¹ bez koñca i wymusi
na w³aœcicielu zamontowanie porê-
czy, wyrównanie betonem wejœcia
na schody, jak równie¿ otynkowa-
niem zamurowanych drzwi. Miesz-
kañcy tej kamienicy maj¹ prawo do
bezpieczeñstwa.                        MJ

(GRYFICE) Kolejny
skandal z udzia³em
Waldemara
Dubrawskiego,
dyrektora
Zarz¹du Dróg
Powiatowych
w Gryficach.

W ubieg³ym tygodniu Kurier
Szczeciñski opisa³, a Telewizja
Szczeciñska pokaza³a, jak dyrektor
Waldemar Dubrawski wykorzystuje
samochód s³u¿bowy do celów pry-
watnych. Otó¿ od wielu miesiêcy
jeŸdzi³ do domu, do Dziwnówka,
s³u¿bowym autem Citroenem Ber-
lingo, pokonuj¹c codziennie oko³o
120 kilometrów. Jak twierdzi nasz
rozmówca, dzieje siê tak ju¿ od li-
stopada 2011 roku.

To ju¿ druga wpadka dyrektora
Dubrawskiego, gdy¿ w 2008 r., w
podobnej sprawie, S¹d Rejonowy w
Gryficach, warunkowo umorzy³ mu
sprawê, do której siê zreszt¹ przy-
zna³. Jednak jak widaæ, niczego go
to nie nauczy³o. Do kamery powie-
dzia³: - Nie uwa¿am, ¿e to jest coœ
nie tak. Trzeba wzi¹æ pod uwagê, ¿e
to jest czêœæ mojego wynagrodze-
nia. -

To zadziwiaj¹ca postawa dyrek-
tora, który ju¿ raz zosta³ os¹dzony
za podobn¹ sprawê, a po drugie -
ka¿dy szeregowy pracownik wie, ¿e
do pracy doje¿d¿a siê na w³asny
koszt, a nie wie tego dyrektor. W³os
je¿y siê na g³owie, ¿e taka osoba
zajmuje takie stanowisko. Tym bar-
dziej, ¿e Waldemar Dubrawski jest
szefem kamieñskich powiatowych
struktur PO, wiêc pe³ni równie eks-
ponowan¹ funkcjê polityczn¹. Zara-
biaj¹c miesiêcznie oko³o 6 tysiêcy
z³otych staæ go przecie¿ na pokrycie
kosztów dojazdów do pracy. On jed-
nak uwa¿a, ¿e prywatne jazdy s³u¿-
bowym autem, to dodatek do jego
pensji.

Pomimo zapewnieñ Dubraw-
skiego, ¿e istnieje umowa na u¿ywa-
nie samochodu s³u¿bowego do jego
celów prywatnych, nie wiedzieli o
niej ani sekretarz Stanis³aw Ho³ub-
czak, ani starosta Kazimierz Saæ. W
Kronice Szczeciñskiej starosta za-
powiedzia³, ¿e wobec dyrektora
wyci¹gniête zostan¹ konsekwencje
dyscyplinarne i finansowe za bezu-
mowne korzystanie z samochodu
s³u¿bowego.

Pytanie - gdzie by³ nadzór staro-
sty nad swoim podw³adnym i dla-
czego samochód s³u¿bowy nie jest
oznakowany. A czy inne auta s³u¿-
bowe, w tym w starostwie s¹ ozna-
kowane?

Próbowaliœmy dowiedzieæ siê
wczoraj, czy zosta³y i jakie, ale oka-
za³o siê, ¿e starosta jest na urlopie,

a wicestarosta i sekretarz byli na
d³ugim spotkaniu. Na jakim, tego
nie chciano nam powiedzieæ. KAR

S³u¿bowy Citroen Berlingo zaparkowany na prywatnej posesji.
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Piotr Jasina - przedsiêbiorca,
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej.
Prowadzi dzia³alnoœæ gospodarcz¹
w PHU „OMNIBUS” hurtownia na-
sienno-ogrodnicza. Zgromadzi³
10.000 z³. Posiada dom o po-
wierzchni 120 mkw., o wartoœci
150.000 z³; budynek hurtowni o
powierzchni 140 mkw., o wartoœci
50.000 z³. W ubieg³ym roku
osi¹gn¹³ dochód z tytu³u: dzia³alno-
œci gospodarczej - 195.856,13 z³;
rycza³t Przewodnicz¹cego RM w
P³otach - 15.949,87 z³; szkolenie i
rozmowy telefoniczne - 1.998,54 z³.
Posiada samochód osobowy Audi
A6 Kombi o wartoœci 38.000 z³ oraz
samochód dostawczy Mercedes
Sprinter o wartoœci 20.000 z³. Zobo-
wi¹zania pieniê¿ne: kredyt obroto-
wy krótkoterminowy w wysokoœci
90.000 z³ na prowadzenie dzia³al-
noœci gospodarczej; kredyt w wyso-
koœci 30.000 z³ zaci¹gniêty na za-
kup samochodu Audi A6 Kombi.

Danuta Andrejczuk - g³ówna
ksiêgowa w Spó³dzielni Mieszka-
niowej „Dom”. Posiada mieszkanie
o powierzchni 48,7 mkw., o warto-
œci 60.000 z³; dzia³kê niezabudo-
wan¹ o wartoœci 4.000 z³; lokal go-
spodarczy po³o¿ony na dzia³ce o
wartoœci 2.500 z³. Osi¹gnê³a do-
chód z tytu³u: umowy o pracê i umo-
wy zlecenie - 41.519,76 z³ brutto;
diety radnej - 7.974,88 z³ brutto.
Zobowi¹zania pieniê¿ne: kredyt w
GE Money Bank - 9.100 z³; kredyt w
Banku PKO BP - 7.064 z³.

Henryk Bryæko - emeryt. Po-
siada mieszkanie o powierzchni 66
mkw., o wartoœci 30.000 z³; dzia³kê
roln¹ o pow. 0,28 ha, o wartoœci
5.000 z³; dzier¿awi 0,56 ha nieru-
chomoœci. Osi¹gn¹³ dochód z tytu³u
diety radnego 6.379 z³. Posiada
¿urawia samochodowego ¯SH-10
na Jelczu wartoœci 15.000 z³ i samo-
chód Ford z 1997 r. wartoœci 2 tys. z³.

Tomasz Buchholc - Operator
ENEA S.A. Gryfice. Posiada dom o
powierzchni 120 mkw., o wartoœci
350.000 z³; mieszkanie o po-
wierzchni 33 mkw., o wartoœci
170.000 z³. Osi¹gn¹³ dochody z ty-
tu³u: PIT 36 - 94.985,14 z³; diety
radnego - 7.809,28 z³. Posiada sa-
mochód Volvo V70, rok prod. 2001;
Mercedes CLK, rok prod. 1998.
Zobowi¹zania pieniê¿ne: kredyt hi-
poteczny 170.000 z³.

Zbigniew Cycyk - emeryt woj-
skowy. Posiada mieszkanie o po-

wierzchni 58,30 mkw., o wartoœci
100.000 z³; lokal gospodarczy o
powierzchni 20 mkw., o wartoœci
914 z³. W ubieg³ym roku osi¹gn¹³
dochód z tytu³u: zeznania podatko-
wego PIT 37 - 34.445 z³; pe³nienia
obowi¹zków spo³ecznych i obywa-
telskich - 6.379,95 z³. Posiada sa-
mochód Volkswagen Polo, rok prod.
2001 o wartoœci 12.000 z³; Volkswa-
gen Passat, rok prod. 2005 o warto-
œci 25.000 z³.

Szymon Klimko - nauczyciel w
Szkole Podstawowej Nr 2 w P³o-
tach. Posiada mieszkanie o po-
wierzchni 118 mkw., o wartoœci
200.000 z³. Osi¹gn¹³ dochody z ty-
tu³u: PIT 36 - 53.845,23 z³; diety
radnego - 7.975,08 z³. Posiada sa-
mochód Mercedes 250D, rok prod.
1989. Zobowi¹zania pieniê¿ne: kre-
dyt remontowy 17.000 z³.

Jaros³aw Krzeœniak - rolnik.
Zgromadzi³ œrodki pieniê¿ne w
BG¯ - 750.000 z³; BS - 750.000 z³.
Posiada dom o powierzchni 200
mkw., o wartoœci 200.000 z³; gospo-
darstwo rolne o pow. 163,96 ha.
Posiada ci¹gnik JONDIR; MTZ
1025 2002 r.; MCCORMICK CX
105 z 2004 r.; 2 przyczepy META-
LECH, rok prod. 2011; prasa roluj¹-
ca; opryskiwacz. Zobowi¹zania pie-
niê¿ne: BS Wolin oddz. P³oty -
248.550 z³; 103.400 z³; 318.230 z³.

Agnieszka Luberda-Matusik -
kasjer-sprzedawca w Polo Market w
Nowogardzie. Radna nie posiada
oszczêdnoœci, ruchomoœci i nieru-
chomoœci. Nie poda³a dochodów,
nawet z diet radnej. Ufff.

Marcin Makowiecki - pracow-
nik Szko³y Podstawowej Nr 2 w
P³otach. W ubieg³ym roku osi¹gn¹³
dochód z tytu³u: zatrudnienia -
39.154,70 z³; umowy z LKS Polonia
P³oty - 2.632 z³; umowy z Woje-
wódzkim SLS w Szczecinie - 200 z³;
diety radnego - 6.379,85 z³. Posiada
samochód Citroen Berlingo z 2005
r. o wartoœci 15.000 z³ (wspó³w³a-
snoœæ).

W³adys³aw Pawelec - w³aœci-
ciel sklepu. Posiada dom o po-
wierzchni 150 mkw., o wartoœci
60.000 z³; dom wolnostoj¹cy o po-
wierzchni 350 mkw., sklepy o po-
wierzchni 100 mkw. i 1000 mkw.;
magazyny o powierzchni 400 mkw.
i 650 mkw. Ksi¹¿ka Przychodów i
Rozchodów - 88.771,73 z³. W ze-
sz³ym roku osi¹gn¹³ dochód z tytu-

³u: diety radnego - 7.809,58 z³; karta
premiera bonus - 2.400 z³; szkolenie
710 z³. Posiada samochód osobowy
Skoda, samochód ciê¿arowy Mer-
cedes Sprinter, Samochód ciê¿aro-
wy Man. Zobowi¹zania pieniê¿ne:
kredyt na zakup samochodu osobo-
wego Skoda - 15.106,23 z³.

Jan Przedaszek - rencista.
Zgromadzi³ œrodki pieniê¿ne w
kwocie 14.105,99 z³. Posiada
mieszkanie o powierzchni 49,37
mkw., o wartoœci 100.000 z³; lokal
u¿ytkowy o powierzchni 29 mkw., o
wartoœci 50.000 z³; gara¿ o po-
wierzchni 18 mkw., o wartoœci
15.000 z³; gara¿ o powierzchni 27
mkw. na dzia³ce o powierzchni 42
mkw., o wartoœci 35.000 z³.
Osi¹gn¹³ dochód z tytu³u diety rad-
nego - 6.379,95 z³. Posiada samo-
chód osobowy marki Mercedes C-
200, rok prod. 1997.

Helena Sionek - emerytka. W³a-
œcicielka mieszkania o powierzchni
61,32 mkw., o wartoœci 136.570,31
z³ oraz drugiego mieszkania o po-
wierzchni 45,75 mkw., o wartoœci
30.000 z³. Wspó³w³aœcicielka go-
spodarstwa indywidualnego o po-
wierzchni 1,16 ha (udzia³ do 1/3) o
wartoœci 50.000 z³ (rodzaj zabudo-
wy: dom + zabudowania gospodar-
cze, udzia³ do 1/3). Posiada nieru-
chomoœæ o powierzchni 4743 mkw.
(udzia³ do 1/2); nieruchomoœæ o
powierzchni 9264 mkw.; gospodar-
stwo indywidualne o powierzchni
90 ha (odrêbnoœæ mê¿a), tytu³y
prawne: wspó³w³asnoœæ i odrêbnoœæ
maj¹tkowa mê¿a. Dochody osi¹-
gniête z tytu³u emerytury 18.264,88
z³ oraz diety radnego 6.114,99 z³.

Posiada samochód osobowy Passat.
Zobowi¹zania pieniê¿ne: kredyt na
zakup ziemi w wysokoœci 350.000 z³
(odrêbnoœæ mê¿a) oraz kredyt
mieszkaniowy w wysokoœci 30.000
z³ (¿ona).

Jaros³aw Œlêga - rolnik. W
ubieg³ym roku zgromadzi³ œrodki
pieniê¿ne w wysokoœci 1.000 z³.
Dzier¿awi dom o powierzchni 140
mkw., o wartoœci 160.000 z³ oraz go-
spodarstwo produkcji roœlinnej o
powierzchni 37,5 ha o wartoœci
200.000 z³, z tego tytu³u osi¹gn¹³
dochód w wysokoœci 25.000 z³.
Dochód osi¹gniêty z tytu³u pe³nie-
nia obowi¹zków spo³ecznych i oby-
watelskich 6.247 z³. Zobowi¹zania
pieniê¿ne: kredyt gotówkowy ratal-
ny na remont domu w Kredyt Banku
S.A. na kwotê 14.000 z³.

Dorota Tarczyñska- nauczy-
ciel emerytowany. Posiada miesz-
kanie o powierzchni 51 mkw., o
wartoœci 80.000 z³ (spó³dzielcze
w³asnoœciowe). Dochody osi¹gniê-
te z tytu³u emerytury (za rok podat-
kowy 2011) 20.509,17 z³ oraz pe³-
nienia obowi¹zków spo³ecznych i
obywatelskich 7.974,88 z³. Zobo-
wi¹zania podatkowe: po¿yczka w
Eurobanku w wysokoœci 20.198,76
z³ oraz po¿yczka hipoteczna w ING
Banku Œl¹skim w wysokoœci
48.324,75 z³.

Irena Widorowska - nauczy-
cielka emerytka. W³aœcicielka
mieszkania o powierzchni 78 mkw.,
o wartoœci 65.000 z³. Dochody osi¹-
gniête z tytu³u emerytury 24.126 z³;
ze stosunku pracy 958,83 z³ oraz
diety radnej 7.312,46 z³.

Oœwiadczenia maj¹tkowe radnych
Rady Miejskiej w P³otach

W wielkim  bólu zawiadamiamy,
¿e w dniu 14 lipca 2012 roku

zmar³a nasza kole¿anka

œp. Teresa Hasiak

Odszed³ cz³owiek serdeczny,
dobry i pogodny. Mia³a 77 lat.

Jesteœmy w tym bólu z rodzin¹ zmar³ej.
Cz³onkowie Zwi¹zku Nauczycielstwa Polskiego

Sekcja Emerytów i Rencistów w Gryficach.
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Szukali awarii, znaleŸli j¹ na ul.
Murarskiej, wyciêli asfalt, wykopa-
li dziurê, znaleŸli kable. By³y ca³e.
Dziurê zasypano, przyklepano po-
³amanym asfaltem. Znów przyje-
chali, wyciêli asfalt tu¿ za poprzed-
ni¹ dziur¹.

Wykopali, znaleŸli kable, za³a-
tali awariê. Zasypali, odjechali. To

ENEA - do roboty

pracownicy ENEI tak siê trudzili.
Dzisiaj przypominamy im, ¿e pogo-
da siê zmienia, ma byæ du¿o s³oñca
i powinien znaleŸæ siê czas i pieni¹-
dze w ENEI, by asfaltem zalaæ po-
zostawione w jezdni dziury. Ulica
jest gminna, ale za zniszczenia
niech koszty ponosi ten, co znisz-
czy³.                                            MJ

Od tygodnia alejkê urozmaica
znak drogowy. Zapewniamy, ¿e t¹
alejk¹ nie przejedzie ¿aden samo-
chód do 3,5 tony ani inny. Kiedyœ

Dla kogo ten znak?

próbowali ci¹gnikiem z ZGK i tro-
chê polbruk naruszyli i nie naprawi-
li, mimo interwencji. Znak stoi przy
rondzie im. Warcis³awa.            MJ

Przewodnicz¹cy Rady Miej-
skiej Krzysztof Tokarczyk poczu³
siê ura¿ony faktem, i¿ nikt go o ta-
kowym spotkaniu nie poinformowa³
i zwo³a³ na to spotkanie radnych z
Klubu Razem dla przysz³oœci.

Wieœæ o tym „zagraniu” prze-
wodnicz¹cego dotar³a do radnych z
Klubu „Ziemia Gryficka” i PSL, i
te¿ na robocze spotkanie przybyli.
Do tego na zebraniu zjawi³ siê radny
powiatu Jacek Zdancewicz i Win-
centy Heilik oraz redaktor naczelna
zawieszonego tygodnika „Donosy i
plotki” Anna Brzeziñska, co sugero-
waæ mo¿e, ¿e lada chwila tygodnik
zostanie odwieszony i bêdzie regu-
larnie siê ukazywa³. Z nieobecnych
odnotowaæ nale¿y  przew. Komisji
Rewizyjnej Beatê Smoleñsk¹.

Burmistrz Szczygie³ po powita-
niu so³tysów i goœci oraz przedsta-
wieniu programu oznajmi³, i¿ z go-
spodarskiego ogl¹du wynika, ¿e na
terenie gminy jêczmieñ ozimy jest
ju¿ skoszony i obecnie trwa zbiór
rzepaku. Jakie bêd¹ plony dowiemy
siê  25 sierpnia na do¿ynkach gmin-
nych w Ko³om¹ciu. So³ectwo to
bowiem, jako pierwsze, zg³osi³o
chêæ organizacji Œwiêta Plonów.

Do¿ynki powiatowe maj¹ siê od-
byæ w  gminie Karnice 8 wrzeœnia br.
Fundusz so³ecki i rad osiedlowych w
nadchodz¹cym roku bud¿etowym
ma byæ wy¿szy o oko³o 24 tys. Bur-
mistrz poda³ te¿ przybli¿one kwoty
pieniê¿ne, jakie otrzyma ka¿de so-
³ectwo i rada osiedlowa. Wszystko
to jednak zale¿ne bêdzie od samej
konstrukcji bud¿etu i stopnia infla-
cji.

Naczelnik Wydzia³u Rolnictwa i
Ochrony Œrodowiska Urzêdu Miej-
skiego Ryszard Chmielowicz
stwierdzi³, ¿e „ma³e” ¿niwa s¹ na
ukoñczeniu. Przeciêtny plon z hek-
tara to 7-9 ton zbo¿a. Ale faktem jest
te¿, ¿e zbo¿a na polach zaczynaj¹
przerastaæ, a to znaczy, ¿e zbo¿e bê-
dzie ni¿szej jakoœci.

Spotkanie robocze
z so³tysami

Pani Agnieszka Wilk z ODR w
Barzkowicach poinformowa³a, ¿e
skupem zbo¿a na naszym terenie
bêdzie zajmowa³ siê Chemirol.
Ceny jakie proponuj¹ na dzieñ dzi-
siejszy, to: pszenica - 940 z³, ¿yto -
790 z³, jêczmieñ - 770 - 800 z³,
pszen¿yto - 750 z³, rzepak - 2080 z³
za tonê. Jednak s¹ to ceny wyjœcio-
we, uzale¿nione od parametrów. Co
do cen innych podmiotów dzia³aj¹-
cych na terenie ca³ego wojewódz-
twa, to nie ma informacji, z tego
wzglêdu, ¿e te firmy kieruj¹ siê cen¹
dnia.

- W trakcie ¿niw prowadzimy na
bie¿¹co aktualizacjê cen, zaintere-
sowany rolnik tak¹ informacjê od
nas uzyska. Centrala Nasienna nie
bêdzie prowadziæ skupu zbó¿, bê-
dzie tylko i wy³¹cznie odbiera³a
zbo¿e z Gospodarstwa Nasiennego
w Prusinowie - powiedzia³a
Agnieszka Wilk.

Pytania so³tysów dotyczy³y
m.in. wydawania pieniêdzy z fundu-
szu so³eckiego, np. w wydatkach
zaplanowano zakup czegoœ tam,
póŸniej zmieniono na coœ innego.
Skarbnik Gminy Jolanta Mazurek
stwierdzi³a, i¿ istnieje taka mo¿li-
woœæ. Natomiast pytanie o mo¿li-
woœæ pobierania zaliczek z funduszu
dzieñ po dniu stworzy³ problem dla
skarbnik. Zaproponowa³a, ¿e mo¿e
przyjechaæ na zebranie wiejskie i
sprawê dok³adnie wyjaœniæ. Problem
wyjaœni³ na miejscu burmistrz infor-
muj¹c, ¿e zaliczkê z funduszu mo¿na
bez przeszkód pobieraæ dzieñ po
dniu, ale wy³¹cznie do kwoty 1500 z³.

Zebranie zakoñczy³o oœwiadcze-
nie burmistrza Andrzeja Szczyg³a, i¿
zamierza kandydowaæ w nastêpnych
wyborach. No i teraz zacznie siê jat-
ka. W klubie „13” jest dwóch jaw-
nych kandydatów na stanowisko bur-
mistrza i jeden przyczajony. Oj, bê-
dzie siê dzia³o. A do wyborów jesz-
cze dwa lata.                              MJ

Na dzieñ 23 lipca br. burmistrz Gryfic
Andrzej Szczygie³ zaprosi³ so³tysów gminy
Gryfice na robocze spotkanie, które mia³o
dotyczyæ: przygotowania do ¿niw, ¿niw, or-
ganizacji do¿ynek gminnych, funduszu so-
³eckiego i rad osiedlowych, skupu zbó¿
i ogólnych problemów dotycz¹cych so³ectw.

Burmistrz Andrzej Szczygie³ niespodziewanie
oœwiadczy³, ¿e zamierza kandydowaæ
w nastêpnych wyborach
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(GRYFICE)
Niespodziewanie dla
wszystkich radni
pok³ócili siê o kot³owniê
w Prusinowie.
Dlaczego? Tego na sesji
nikt nie wyjaœni³. Jednak
podczas gor¹cej
wymiany zdañ pad³a
mro¿¹ca krew w ¿y³ach
informacja – kot³ownia
przynosi milion z³otych
straty rocznie.

Radni Razem dla przysz³oœci
domagali siê informacji o niej. Jed-
nak powrót do tej sprawy mo¿e od-
biæ siê rykoszetem dla mi³oœników
starosty zrzeszonych w tym klubie,
gdy¿ t¹ kot³owni¹ zawiadywa³ przez
lata obecny starosta, gdy by³ preze-
sem PEC. Mia³a byæ ekologiczna, a
wiêc tañsza, a jest bubel.

Na sesji informacjê o stanie
przygotowañ kot³owni gminnych do
sezonu grzewczego w sezonie 2012/
13 mia³ przedstawiæ burmistrza
Andrzej Szczygie³. Poprosi³ o jej
przedstawienie prezesa GTBS Zbi-
gniewa Chabowskiego. Ten pod-
szed³ do mikrofonu i stwierdzi³: -
Kot³ownie s¹ w stanie idealnym – i...
wróci³ na miejsce. Po zwróceniu mu
uwagi przez przewodnicz¹cego
Krzysztofa Tokarczyka, ¿e chyba
zapomnia³ o kot³owni w Prusino-
wie, dosz³o miêdzy nimi do ostrej
wymiany zdañ.

- Poniewa¿ panu, panie prze-
wodnicz¹cy do tej pory nikt nie
zwróci³ uwagi, ¿e komentarze niech
pan zachowa dla siebie. To, ¿e pan
jest przewodnicz¹cym, poza prowa-
dzeniem sesji, jak pan to raczy³
wczeœniej zauwa¿yæ, nie ma pan
¿adnych szczególnych uprawnieñ. I
w nosie mam pañskie komentarze.

- Pan jak zwykle potrafi tylko
obra¿aæ – zwróci³ mu uwagê prze-
wodnicz¹cy.

- Pana nie jest w stanie nikt ob-
raziæ. O niczym nie zapomnia³em.
Wymieni³em wszystkie kot³ownie
gminne zgodnie z wnioskiem -
stwierdzi³ prezes Chabowski.

Zareagowa³ radny Krzysztof
Kozak, który wniós³ o zmianê po-

Gdy by³ czas na dyskusjê, nie by³o chêtnych...

Jak d³ugo jeszcze mo¿na gadaæ
i nic nie robiæ?!

rz¹dku obrad i wprowadzenie do nie-
go projektu uchwa³y zobowi¹zuj¹cej
burmistrzowa do „osobistego, pi-
semnego, szczegó³owego przedsta-
wienia stanu zaawansowania przy-
gotowañ kot³owni komunalnych do
sezonu grzewczego 2012/13” na
kolejnej sesji, ze „szczególnym
uwzglêdnieniem kot³owni w Prusi-
nowie”. Uchwa³ê przyjêto.

- Zastanawiam siê, dlaczego
pad³ taki wniosek z Klubu Razem –
g³os zabra³ radny Ryszard Bidler. -
Przypomnê, ¿e na pocz¹tku roku, na
komisji gospodarki, wp³ynê³o pi-
smo prezesa GTBS, o stanie kot³ow-
ni w Prusinowie. Wszystkim rad-
nym, zanim przyjêliœmy bud¿et,
stan kot³owni by³ znany. Prezes
GTBS apelowa³ o zastrzyk finanso-
wy dla tej kot³owni, gdy¿ nie gwa-
rantuje w okresie grzewczym 2012/
13, by kot³ownia mog³a spe³niaæ
swoje zadanie. Na sesji bud¿etowej
te¿ apelowa³em do radnych, abyœmy
siê przychylili i chocia¿ 150 tysiêcy
z rezerwy bud¿etowej zostawili na
awaryjne sprawy. Decyzj¹ Klubu
Radnych Razem pieni¹dze zosta³y
rozdysponowane tak, a nie inaczej.
Dzisiaj mówienie, ¿e nie wiemy, jak
wygl¹da sytuacja na kot³owni w
Prusinowie, by³oby k³amstwem,
gdy¿ mu wszyscy mamy œwiado-
moœæ, ¿e sytuacja tam jest nieweso-
³a. Pan przewodnicz¹cy du¿o, du¿o
wczeœniej o tej sytuacji wiedzia³.
Apelowa³em, ¿eby temat nie by³

zamiatany pod dywanik, ¿eby by³
rozpatrywany i rozpatrzony. Na
dzieñ dzisiejszy nie jest. Chcia³-
bym, ¿eby pan prezes Chabowski
powiedzia³ tê go³¹ prawdê, jak to
wygl¹da, bo zostawiaæ w niepewno-
œci mieszkañców Prusinowa by³oby
skandalem. - stwierdzi³ Bidler.

S³owa przedmówcy potwierdzi³
radny Wies³aw Malaca. - Na którejœ
marcowej lub kwietniowej komisji
bud¿etu i finansów prezes Zbigniew
Chabowski wyszed³ z tym proble-
mem. Pamiêtam, ¿e powiedzia³, ja-
kie ta kot³ownia generuje w ci¹gu
roku straty, zwi¹zane z awaryjnym
umo¿liwianiem jej funkcjonowa-
nia. Okazuje siê, ¿e s¹ one bardzo,
bardzo du¿e. Siêgaj¹ oko³o jednego
miliona z³otych. Mój wniosek na tej
komisji – proszê sobie przypomnieæ
– by³ taki, ¿eby wzi¹æ kredyt, ¿eby
sprawê definitywnie za³atwiæ, bo
tego inaczej rozwi¹zaæ siê nie da.
By³ czas i problem by³ postawiony,
tylko ¿e nikt tego problemu nie
podj¹³. Osoby, które dzisiaj mówi¹,
¿e trzeba to zrobiæ, przecie¿ dok³ad-
nie wiedzia³y, ¿e jest taka sytuacja.
- przypomnia³ radny Malaca.

Radny Kozak w ogóle nie od-
niós³ siê do problemu, tylko stwier-
dzi³: - W tej chwili 150 tysiêcy to nie
starczy na wynagrodzenie jednego z
prezesów, a nie budowê gazoci¹gu.
Ja us³ysza³em, ¿e wszystkie kot³ow-
nie w tej gminie dzia³aj¹ idealnie i

bêd¹ dzia³a³y idealnie. Nie wiem,
czy siê mylê, ale Prusinowo jest
jeszcze w gminie Gryfice, a wiêc
rada musi zobowi¹zaæ burmistrza,
by do sprawy podszed³ powa¿nie, w
odró¿nieniu od prezesa GTBS. Zo-
baczymy, co o tym myœli. - powie-
dzia³ Kozak.

Od Redakcji.
Ujawniona milionowa strata na

kot³owni w Prusinowie musi zaszo-
kowaæ ka¿dego normalnego podat-
nika, którego podatki s¹ w ten spo-
sób marnowane. Wrêcz odra¿aj¹ce
jest wykorzystywanie tej sytuacji,
sytuacji ludzi, do walki politycznej,
a taka zaistnia³a z ca³¹ si³¹ na tej
sesji. Burmistrz oczywiœcie ponosi
tu wielk¹ winê, bo przez lata nie
potrafi³ sytuacji naprawiæ, a wielo-
krotnie by³a ona tam dramatyczna,
ale te¿ gdy ju¿ chcia³ to zrobiæ pre-
zes Chabowski, stawiaj¹c problem
na pocz¹tku roku, radni z Razem dla
przysz³oœci zbyli temat. Dzisiaj za-
dowol¹ siê informacj¹ burmistrza
na nastêpnej sesji, mo¿e we wrze-
œniu, ale wtedy bêdzie za póŸno, by
przed zim¹ cokolwiek zrobiæ.

Kazimierz Rynkiewicz

Ps. Dla przypomnienia powtórzê
apel, jaki skierowa³em do gryfickiej
prokuratury pó³tora roku temu, opisu-
j¹cy ca³¹ sytuacjê zwi¹zan¹ z kot³ow-
ni¹ w Prusinowie i jej dramatyczne dla
mieszkañców nastêpstwa. Czy¿by
mia³a siê tej zimy powtórzyæ?

Radny Ryszard BidlerRadny Wies³aw Malaca Radny Krzysztof Kozak

Na sesji ujawniono informacjê, ¿e kot³ownia w Prusinowie
generuje stratê w wysokoœci miliona z³otych rocznie.
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Prusinowo to wrzód na dupie w³a-
dzy. Jak mo¿na pozwoliæ, by przez
dwa lub nawet trzy tygodnie, przy
najwiêkszych mrozach, ludzie marz-
li, bo nikt nie kwapi siê naprawiæ
pêkniêtego ciep³oci¹gu, który dopro-
wadza ciep³o do wiejskich bloków?!
To¿ to nawet byd³a tak siê nie traktu-
je, bo jak ktoœ dojrzy u kogoœ zmarz-
niête i g³odne konie lub psy, to zaraz
leci do telewizji, zje¿d¿aj¹ siê gre-
mia, debatuj¹, pokazuj¹ dramatyczne
obrazki na ca³¹ Polskê, a nastêpnie
zabieraj¹ zwierzêta do schroniska, a
w³aœciciela ci¹gaj¹ po s¹dach, infor-
muj¹c opiniê publiczn¹, ile to lat wiê-
zienia grozi delikwentowi za znêca-
nie siê nad zwierzêtami. Jak widaæ,
zwykli mieszkañcy Prusinowa w hie-
rarchii ewolucji (bo przecie¿ nie spo-
³ecznej) s¹ poni¿ej zwierz¹t, bo nikt
siê nimi nie przejmuje. Dlaczego?

Ano dlatego, ¿e w³adza w Gryfi-
cach w tym czasie zajêta jest powy-
borczymi wojenkami i przepychan-
kami, a ci co powinni b³yskawicznie
wykonaæ naprawê, czyli Gryfickie
Towarzystwo Budownictwa Spo-
³ecznego, bo do niego nale¿y kot³ow-
nia i ciep³oci¹g oraz obowi¹zek za-
opatrzenia mieszkañców w ciep³o, za
co zreszt¹ s³ono p³ac¹, nie przejêli siê
zbytnio awari¹. Przy normalnym bur-
mistrzu prezes GTBS by³by natych-
miast zdymisjonowany za opiesza-
³oœæ, ale nie w Gryficach. Tu zawsze
znajdzie siê jakieœ wyt³umaczenie.

Jak choæby takie, ¿e kiedyœ mia³y
byæ ponoæ nowe rury do wymiany
ciep³oci¹gu, ale zniknê³y. Dyrektor
GTBS Tadeusz Wierzchowski mia³
stwierdziæ, ¿e przejmuj¹c PEC w
dokumentach nie znalaz³ nawet pro-
jektu przebudowy ciep³oci¹gu w Pru-
sinowie, ani te¿ starych planów, jak
przebiega stara linia tego ciep³oci¹-
gu. Dlatego po omacku musieli szu-
kaæ miejsca, w którym pêk³a rura z
ciep³¹ wod¹. No tak, ale GTBS
przej¹³ PEC ju¿ dawno temu, wiêc
przejmuj¹c powinien zrobiæ inwenta-
ryzacjê i stwierdziæ braki i przyst¹piæ
do ich uzupe³nienia. To normalna
przecie¿ procedura. Jak widaæ, nie w
Gryficach.

Gdy PEC przechodzi³ pod GTBS,
rz¹dzi³ nim prezes Ryszard Kapelusz.
Czy¿ bêd¹c prezesem nie powinien
uzupe³niæ dokumentacji PEC? To
dzisiaj w Polsce normalne postêpo-
wania, bo po komunie wiele spraw
jest zaniedbanych, ale za to p³aci siê
spore pensje dyrektorom i prezesom
ró¿nych instytucji i spó³ek, by praco-
wali, a nie zbijali b¹ki.

Z kolei Kapelusz przej¹³ prezesu-
rê w PEC po Kazimierzu Saciu, o któ-
rym g³oœno robi siê po ka¿dej awarii
ciep³oci¹gu i jak bumerang wraca
sprawa rur na jego wymianê. Wszy-
scy pyszcz¹, ¿e by³y, ¿e zniknê³y, ¿e

Prokuratorze, do Prusinowa
Saæ je gdzieœ wyprowadzi³ i teraz ca³y
problem jest przez obecnego starostê.
Nie znoszê takich nieza³atwionych
spraw, ale w Gryficach to normalka.
Wiêc mo¿e w koñcu wyjaœniæ rzetel-
nie tê sprawê – czy by³y rury, na co
by³y przeznaczone i dlaczego ciep³o-
ci¹g nie zosta³ wymieniony. Ale prze-
cie¿ dziennikarz nie jest œledczym i to
nie jego rola. Za to urzêdnicy bior¹
spore pensje, by wiedzieli, co siê w
ich urzêdach, jednostkach organiza-
cyjnych i spó³kach miejskich dzieje.
Wiêc najpierw postawmy w³aœciwe
pytania; by³ jakiœ projekt moderniza-
cji ciep³oci¹gu; by³y rury, ktoœ wyda³
na nie publiczne pieni¹dze i powinny
byæ faktury. Je¿eli by³a inwestycja, to
musia³ byæ inspektor nadzoru i musia³
byæ nadzór odpowiedniego wydzia³u
lub urzêdnika nad PEC-em. Gdzieœ
powinien byæ jakiœ œlad w dokumen-
tacji. Je¿eli pan Ryszard Kapelusz
obejmowa³ prezesurê po Kazimierzu
Saciu, to powinien przej¹æ dokumen-
tacjê. Je¿eli nie przej¹³, to dzisiaj po-
winien zostaæ poci¹gniêty do odpo-
wiedzialnoœci za zaniedbania i nara-
¿enie spó³ki na straty. Je¿eli wiedzia³,
¿e projekt przebudowy zosta³ zreali-
zowany, to powinien od by³ego preze-
sa Sacia przej¹æ tê dokumentacjê.
Je¿eli nie by³o dokumentacji, a pie-
ni¹dze zosta³y wydane, to powinien
wszcz¹æ postêpowanie s³u¿bowe ce-
lem wyjaœnienia sprawy i w przypad-
ku podejrzenia pope³nienia przestêp-
stwa niegospodarnoœci powinien
skierowaæ sprawê do prokuratury.
Je¿eli tego nie zrobi³, to sam pope³ni³
przestêpstwo. Z kolei z tego przejêcia
powinien rozliczyæ go kolejny przej-
muj¹cy, czyli prezes GTBS. Tak
funkcjonuje pañstwo i samorz¹d, na
ka¿dym etapie zachowuj¹c ci¹g³oœæ
w³adzy, gdyby tego nie rozumieli
urzêdnicy. Tylko nie w Gryficach. Bo
tutaj pan Kapelusz nadal pracuje, te-
raz pod szyldem GTBS, jakby nic siê
nie sta³o.

I dochodzimy do wierzcho³ka tej
góry niekompetencji, czyli burmi-
strza. To burmistrzowi podlegaj¹
spó³ki komunalne i on odpowiada za
ich funkcjonowanie. Gdy prezesem
PEC by³ Kazimierz Saæ, z burmi-
strzem Szczyg³em by³ w komitywie.
By³ w niej nawet doœæ d³ugo po tym,
jak zosta³ starost¹. Razem przecie¿
szli do wyborów w bloku wyborczym
i uk³adali w³adzê w Gryficach. Je¿eli
Saæ jako prezes PEC zrobi³ jakiœ
przekrêt z tymi rurami, to nie móg³
tego zrobiæ bez wiedzy burmistrza
Szczyg³a. Wystarczy³aby pog³oska,
by burmistrz wys³a³ tam urzêdnika ds.
kontroli lub komisjê rewizyjn¹ rady
miejskiej, która prawie w ca³oœci
sk³ada³a siê z radnych jego komitetu.
Narzêdzi mia³ sporo, w³¹cznie z od-
wo³aniem prezesa PEC. Je¿eli nie

wykorzysta³ ani jednego dla zbadania
sprawy i dzisiaj prezes GTBS mówi,
¿e nie ma projektu przebudowy i do-
kumentacji ciep³oci¹gu, to s¹ to po
prostu kpiny z samorz¹du i samego
burmistrza.

Je¿eli jednak zosta³y wydane pie-
ni¹dze i s¹ jakiekolwiek œlady, ¿e ru-
roci¹g mia³ byæ wymieniony, to dzi-
siaj nale¿y z³o¿yæ doniesienie do pro-
kuratury na pope³nione przestêpstwo
i trudno tu bêdzie mówiæ o przedaw-
nieniu, gdy¿ doniesienie mo¿na z³o-
¿yæ z chwil¹ powziêcia wiadomoœci o
jego pope³nieniu. To powziêcie na-
st¹pi³o z chwil¹ odkopania ruroci¹gu,
gdy okaza³o siê, ¿e rury s¹ tak skoro-
dowane, ¿e rozpadaj¹ siê pod ciœnie-
niem wody (bo nie od mrozu), a wiêc
niemo¿liwym jest, by by³y wymienio-
ne kilka lat temu.

Sprawa mo¿e byæ trochê podobna
do tej spod Szczecina. Otó¿ w po³o-
wie grudnia, a wiêc w tym samym
czasie, gdy w Prusinowie marzli lu-
dzie, Prokurator Apelacyjny w
Szczecinie zobowi¹za³ Prokuratora
Okrêgowego w Szczecinie do wyja-
œnienia statusu oraz ustalenia organu
zarz¹dzaj¹cego odcinkiem dawnej
drogi krajowej nr 3. Chodzi³o o to, ¿e
po oddaniu nowego odcinka trasy
szybkiego ruchu, stary pozostawiono
bez opieki (odœnie¿ania) i nikt siê do
niego nie przyznawa³.

Podjête przez Prokuratora Okrê-
gowego w Szczecinie dzia³ania zmie-
rzaæ mia³y do ustalenia podmiotu
odpowiedzialnego za w³aœciwe

utrzymanie nawierzchni dawnej dro-
gi krajowej nr 3 i zasygnalizowanie
mu istnienia ustawowego obowi¹zku
usuniêcia zagro¿enia na drodze, po-
wsta³ego na skutek jej oblodzenia i
zaœnie¿enia.

Nie wiem, czy gryficka Prokura-
tura zareagowa³a na to, co dzia³o siê
w Prusinowie, a – moim zdaniem –
powinna. Tam gdzie w³adza przesta-
je wype³niaæ swoje ustawowe zada-
nia, powinny wkraczaæ organy œciga-
nia i przymuszaæ tê w³adzê do ich
wykonywania. Prokuratura powinna
wszcz¹æ postêpowanie w sprawie
nara¿enia zdrowia lub ¿ycia marzn¹-
cych ludzi oraz stworzenia zagro¿e-
nia dla bezpieczeñstwa, poprzez brak
szybkiej reakcji na zaistnia³¹ awariê
ciep³oci¹gu (nielegalne pod³¹czenia
do pr¹du, pieców do kominów itp.).
W tym przypadku s³owa so³tys Prusi-
nowa brzmia³y jak doniesienie, ale na
mieszkañców, ale to nie oni powinni
odpowiadaæ za zaistnia³¹ sytuacjê,
lecz ci, którzy zmusili ich do takich
zachowañ.

Powtórzê; w przypadku zapada-
j¹cych wyroków w kraju wobec osób
znêcaj¹cych siê nad psami, koniami i
kotami, brak reakcji na znêcanie siê
nad cz³owiekiem stawia pod znakiem
zapytania sens istnienia instytucji od-
powiedzialnych za ochronê praw
tego¿ cz³owieka. St¹d ju¿ tylko krok
do tego, by niezad³ugo burmistrzem
móg³ zostaæ osio³, prezesem mog³a
zostaæ papuga, a prokuratorem struœ.

Kazimierz Rynkiewicz

Gazeta Gryficka (nr 2 z 13.01.2011 r.) pisa³a...

Tak sytuacjê w styczniu 2011 roku opisywa³a na sesji so³tys Prusinowa
Maria Szafrañska. - Chcê nadmieniæ, ¿e o te centralne, o te przys³owiowe rury
ciep³oci¹gu, walczymy w Prusinowie ju¿ od 12 lat. Nikt nas nie s³ucha, nikt
nam nie pomaga. Mam pisma, które kierowa³am wczeœniej do pana prezesa
PEC-u pana Kazimierza Sacia, do burmistrza gminy Gryfice pana Andrzeja
Szczyg³a i do pana prezesa GTBS Tadeusza Wierzchowskiego. Nikt siê po
prostu Prusinowem nie zajmowa³. Ci¹gle pêka³y rury, ci¹gle by³y rozkopy –
latem i zim¹. Ja uwa¿am, ¿e tê sprawê - i ludzie tak uwa¿aj¹, nie tylko ja - ¿e
t¹ spraw¹ powinien zaj¹æ siê prokurator, bo tak dalej byæ nie mo¿e. Ciep³o-
ci¹gi, które mog³y byæ po³o¿one kilkanaœcie lat temu – zniknê³y. Skorodowa-
ne rury pêkaj¹, wybuchaj¹ z nich fontanny gor¹cej wody...

Prusinowo, styczeñ 2011
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(GRYFICE) O koncer-
tach w Ogrodzie
Japoñskim mówiono
od tygodni. Pomys³
dobry. Tylko gdzie
bêd¹ graæ - zastana-
wiano siê w prowa-
dzonych rozmowach.
Na mostku? W¹skich
alejkach?

W niedzielne popo³udnie, 22
lipca br., okaza³o siê, ¿e jest takie
miejsce niezauwa¿ane w czasie spa-
cerów, bo wtedy raczej interesuj¹
nas kwiaty i krzewy. Przed godz.
17.00 wszystkie ³awki w ogrodzie
by³y zajête, podobnie foteliki roz-
stawione w pobli¿u jednej z altanek.

Punktualnie, zgodnie z progra-
mem, o 17.00 dyrektor GDK Ró¿a
Szuster powita³a melomanów i
przedstawi³a muzyków.

Maciej Strycharczyk - saksofon
tenorowy i klarnet - absolwent Aka-
demii Muzycznej w Poznaniu, klar-
necista studia w klasie prof. Zdzis³a-
wa Nowaka. Zakochany w muzyce
latynoamerykañskiej, wielokrotnie
koncertowa³ na Sycylii z Ann¹ Jur-
ksztowicz, kompozytorem Krzesi-
mirem Dêbskim i pianist¹ Andrze-
jem Jagodziñskim. Wystêpowa³ m.
in. z Ew¹ Bem, Lor¹ Szafran, Vadi-
mem Brodskim. Koncertowa³ w
Skandynawii, we W³oszech i w
Niemczech. A dla gryfickich melo-
manów w Ogrodzie Japoñskim z
Maciejem Kozub¹ - gitara elektro-
akustyczna.

„Muzyka œwiata” w Ogrodzie Japoñskim

Maciej Kozuba - absolwent
œredniej szko³y muzycznej, ukoñ-
czy³ tak¿e 4 lata Akademii Muzycz-
nej w Poznaniu - kierunek gitara
klasyczna. Muzyka silniejsza ni¿
pog³êbianie wiedzy wzywa go w
œwiat na koncerty na terenie ca³ego
kraju i za granic¹. W zespo³ach ka-
meralnych ³¹czy dwa nurty muzycz-
ne, muzykê jazzow¹ i muzykê Kara-
ibów. Wystêpuje z Custom Club,
Jazz Duo, Duo Tacos, wspó³pracuje
z Jose Torres. Oprócz gry na gitarze
by³ organizatorem wielu koncertów

jazzowych w Szczecinie - Janusz
Strobel, Piotr Biskupski, Mariusz
Bogdanowicz - zespó³ The Glob-
trotters, itd.

Koncert udany, nagradzany bra-
wami, nag³oœnienie bardzo dobre,
nutki nios³y siê po ca³ym ogrodzie i
poza nim, zatrzymuj¹c przechod-
niów na ul. D¹bskiego. Tylko dzieci
na placu zabaw nie zwraca³y uwagi
na grane melodie panów Maciejów.
Ale dzieci maj¹ swój œwiat, doroœli
tak¿e, a w niedzielne popo³udnie
urozmaicane muzyk¹ na ¿ywo.

Opinie melomanów zdecydo-
wanie pozytywne, po³¹czone z
oczekiwaniem na nastêpne niedziel-
ne koncerty. A  najbli¿szy 29 lipca,
równie¿ o godz. 17.00, pod znajo-
mym has³em: „Time to Express”
(pop, rock).

Zapraszamy.                            MJ



MIESZKANA SPRZEDA¯
SMORAWINA - 2 pokoje, pow. 35,7mkw parter, bezczynszowe - CENA 35.000 z³
JEZIERZYCE - 2 pokoje o pow. 37,73mkw, dzia³ka, gara¿ - CENA 62.000 z³
LESIÊCIN - 4 pokoje, pow. 74,65mkw+gara¿, parter - CENA 120.000 z³
£OBEZ ul. Koœciuszki - kawalerka o pow. 30,4mkw, wysoki parter - CENA 86.000 z³
£OBEZ ul. Browarna- kawalerka o pow. 30mkw - CENA 83.000 z³
£OBEZ ul. H. Sawickiej - kawalerka o pow. 38,54mkw                - CENA 95.000 z³ NOWA CENA
£OBEZ - ul. Obroñców Stalingradu, 3 pokoje o pow. 53,37mkw - CENA 180.000 z³
£OBEZ - dwupoziomowe, 5 pokoi, pow. 100,9mkw - CENA 250.000 z³
£OBEZ - kawalerka o pow. 34,14mkw, parter - CENA 73.000 z³
£OBEZ - 2 pokoje, IV piêtro, pow. 47,95mkw - CENA 134.000 z³
£OBEZ - 2 pokoje, I piêtro, pow. 55,59mkw - CENA 115.000 z³
£OBEZ - 2 pokoje, IV piêtro, pow. 49,7mkw - CENA 155.000 z³
£obez - 2 pokoje, pow. 42,8mkw - CENA 80.000 z³
£OBEZ - 2 pokoje, parter, pow. 66,97mkw - CENA 120.000 z³
£OBEZ - piêtro domu, 2 pokoje o pow. 82,33mkw - CENA 140.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, IV piêtro, pow. 53,57mkw - CENA 134.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, III piêtro, pow. 58,5mkw - CENA 154.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, pow. 51,19mkw - CENA 165.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, pow. 56,23mkw - CENA 154.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, parter, 64,51mkw - CENA 130.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, II piêtro, pow. 57,8mkw - CENA 150.000 z³
£OBEZ- 3 pokoje, pow. 47,95mkw - CENA 110.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, IV piêtro pow. 56,23mkw - CENA 175.000 z³
£OBEZ - 3 pokoje, I piêtro, pow. 67,66mkw - CENA 155.000 z³
£OBEZ - 4 pokoje, I piêtro, pow. 57mkw - CENA 175.000 z³
£OBEZ - 4 pokoje, 67,89mkw - CENA 185.000 z³
£OBEZ - 2 mieszkania o pow. 48,3 i 25,43mkw - CENA 180.000 z³

PRACA

Powiat ³obeski

Domy na wsi www.atut-dom.pl Tel.
600 265 547.

Dzia³ki budowlane: - £obez - ceny
ju¿ od 15 z³ za 1 mkw. - Zajezierze
2129 mkw. - 43 000 z³. - Tucze nad
j.Woœwin 2700 mkw - 45 000 z³. Tel.
600 265 547.

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

US£UGI

Powiat œwidwiñski

MIESZKANIA

Powiat ³obeski
Powiat ³obeski

NIERUCHOMOŒCIINNE

Powiat ³obeski

Region

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Us³ugi budowlane, remontowe,
monta¿e. „TOM - SERWIS". Tel. 781
016 125.

Koszenie i rozdrabnianie traw, pra-
sowanie siana. Tel. 661 194 854 lub
94 363 1258

Region

Sprzedam mieszkanie 62 mkw. za
130 tys. Wêgorzyno, tel.691515758

Resko, okolice, mieszkanie z gara-
¿em i dzia³k¹. Cena: 65 tys. z³. Tel.
725 899 426.

Sprzedam mieszkanie w centrum
£obza, II piêtro, w³asne c.o., niski
czynsz. Tel. 502 581 472.

Mieszkanie w bloku, w £obzie, 36
mkw. sprzedam za 82 000 z³, nr tel.
691-515-758.

£obez, oddam w dobre rêce ma³ego
kotka  . Tel. 505 416 207

Sprzedam kawalerkê 25 mkw. w
Drawsku Pom. ul. Z³ocieniecka,
cena 85 tys. z³. Tel. 663 768 423.

Powiat drawski

Powiat drawski

Kupiê gospodarstwo lub grunt
rolny. Tel. 664 944 635

Wspólnota Mieszkaniowa w £obzie
zleci remont kominów. Tel. 517 527
873

Zaopiekujê siê dzieckiem w £obzie.
Tel.663 376 701

Powiat drawski

US£UGI

Sprzedam dzia³ki pod budowê w
miejscowoœci Zaleszczyce ( ok. 4
km od Gryfic ). Cena do uzgodnie-
nia. Tel. 697 414 464

Powiat gryficki

Sprzedam w Gryficach mieszka-
nie dwupoziomowe o pow. 77
mkw.: salon + jadalnia + dwie sy-
pialnie, kuchnia, dwie ³azienki,
p.pokój, balkon. Po remoncie.
Tel. 691 493 973.

Sprzedam mieszkanie w Gryficach
ul. Niechorska, 2 pokoje, pow. 45,8
mkw., I piêtro, œrodkowe. Tel. 602
695 748

Powiat gryficki

Docieplanie budynków, pro-
fesjonalne pryskanie œcian,
wylewki betonowe. Moja stro-
na: www. zacieraniebeto-
nu.yoyo.pl  Tel. 791 074 833

MOTORYZACJA

Powiat ³obeski
Sprzedam Mercedesa 123. Tel. 795
429 655

Powiat gryficki

Sala w Pogorzelicy do wynajê-
cia na wesela. Mo¿liwoœæ za-
kwaterowania. Atrakcyjne ceny.
Kontakt tel. 502 412 274.

Powiat gryficki
Koszenie trawników. Tel. 698 297
570

Mam wolne miejsca na reklamy. Tel.
698 297 570
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Zlecaj¹c og³oszenie drobne
do Gazety Gryfickiej

uka¿e siê ono w tej samej cenie tak¿e w innych
gazetach:

Tygodniku £obeskim, Tygodniku Pojezierza
Drawskiego i Wieœciach œwidwiñskich

To niedrogo - sprawdŸ.
Gryfice, ul. Wa³owa 8/7

Tel. 694-664-745 e-mail: wppp1@wp.pl

Artyku³y mo¿na czytaæ w Internecie:
www.gazetagryficka.xwp.pl
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Z okazji 93 rocznicy
powstania Policji
Pañstwowej, w
Gryfickim Domu Kultury
odby³a siê uroczysta
odprawa, w trakcie
której wrêczono awanse
na wy¿sze stopnie oraz
przyznano nagrody
pieniê¿ne.

Oprócz policjantów Komendy
Powiatowej Policji w Gryficach w
uroczystoœci udzia³ wzi¹³ Zastêpca
Komendanta Wojewódzkiego Poli-
cji w Szczecinie  insp. Jan Pytka,
przedstawiciele w³adz samorz¹do-
wych, jednostek wspó³pracuj¹cych
na co dzieñ z policj¹ oraz innych
s³u¿b mundurowych. Podczas uro-
czystoœci Komendant Powiatowy
Policji w Gryficach  insp. Andrzej
Spaczyñski zaprezentowa³ zebra-
nym dokonania policjantów w mi-
nionym roku. Podkreœli³, ¿e Œwiêto
Policji to ho³d dla wszystkich odda-

Œwiêto Policji w Gryficach
nych s³u¿bie policjantów. Wrazi³
szacunek dla trudnej s³u¿by, za
któr¹ grono policjantów otrzyma³o
awanse w stopniach.

Na wy¿sze stopnie awansowano
28 funkcjonariuszy. W korpusie
aspirantów awanse otrzyma³o 12
policjantów, natomiast w korpusie
sier¿antów 16 policjantów.

Za wzorowe wykonywanie obo-
wi¹zków s³u¿bowych, wysok¹ efek-
tywnoœæ w pracy Komendant Po-
wiatowy wyró¿ni³ nagrodami pie-
niê¿nymi 94 funkcjonariuszy oraz
23 pracowników cywilnych.

Awans na stopieñ Inspektora
Policji otrzyma³ Komendant Powia-
towy Policji w Gryficach Andrzej
Spaczyñski. Wrêczenie awansu od-
by³o siê podczas Wojewódzkich
Obchodów Œwiêta Policji w Kosza-
linie w dniu 24 lipca br.

Minister Spraw Wewnêtrznych
decyzj¹ z dnia 5 lipca 2012 r.
Srebrn¹ Odznak¹ Zas³u¿ony Poli-

cjant nada³ dla Komendanta Powia-
towego Policji w Gryficach insp.
Andrzeja  Spaczyñskiego, nato-
miast Br¹zow¹ Odznakê Zas³u¿ony
Policjant dla asp. sztab. Miros³awa
Kopyciñskiego, specjalisty Wy-
dzia³u Kryminalnego KPP w Gryfi-
cach.

¯yczenia i wiele ciep³ych s³ów
oraz pochwa³ gryficcy policjanci
us³yszeli od samorz¹dowców po-
wiatu gryfickiego.

Komendant Wojewódzki Policji
w Szczecinie nadinsp. Wojciech
Olbryœ za szczególny wk³ad pracy,
sumiennoœæ i zaanga¿owanie, wzo-
rowe wykonywanie obowi¹zków
s³u¿bowych wyró¿ni³ imiennym
ryngrafem pracownika policji pani¹
Leokadiê Agatê Goryniak oraz
funkcjonariusza asp. sztab. Zbi-
gniewa Koczota.

Podczas uroczystoœci g³os za-
bra³ równie¿ Zastêpca Komendanta
Wojewódzkiego Policji w Szczeci-
nie insp. Jan Pytka, który podsumo-
wa³ pracê gryfickiej jednostki, po-
dziêkowa³ za trud wk³adany w s³u¿-
bê i ¿yczy³ wszystkiego najlepszego
policjantom i ich rodzinom. S³owa
uznania i podziêkowania skierowa³
równie¿ do pracowników policji,
których praca jest równie ciê¿ka,
odpowiedzialna i bardzo potrzebna.

Uroczyst¹ odprawê uœwietni³
wystêp zespo³u kameralnego „Can-
tabile” pod kierunkiem pani Izabeli
Kuzi.

Asp. Edyta Klepczyñska Oficer
Prasowy KPP Gryfice

Sitowie przy ul. Starogrodzkiej w nikim nie budzi
zdziwienia, chyba ¿e zobaczy wychodz¹c¹ z niego
sarnê lub lisa.

W tym roku powinno budziæ zdziwienie, sitowie zaros³o rów odprowa-
dzaj¹cy wody z pól do Regi. Terenowy Oddzia³ Melioracji zapomnia³ zu-
pe³nie, ¿e za ten rów ponosi odpowiedzialnoœæ i ¿e powinien byæ wiosna
oczyszczony z wszelakiego zielska. Jak jest, widaæ na zdjêciu.                              MJ

Zagadka
zaroœniêtego rowu

Komendant Powiatowy Policji w Gryficach
Andrzej Spaczyñski otrzyma³ awans
na stopieñ inspektora.
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18.07.2012r.
Godz.8.10  trasa Gryfice - Lubin

- wyciek paliwa z samochodu ciê¿a-
rowego. W dzia³aniach bra³y udzia³
3 zastêpy z JRG PSP Gryfice.

Godz.10.50 Prusinowo - otwar-
cie mieszkania na proœbê Policji
Gryfice. W dzia³aniach bra³ udzia³
zastêp z JRG PSP Gryfice.

Godz.15.00 Niechorze - 2 mê¿-
czyzn wpad³o do wody przy molo.
W dzia³aniach bra³ udzia³ zastêp z
OSP Niechorze.

19.07.2012r.
Godz. 14.46 Trzebiatów  ul. Ka-

sprowicza - po¿ar kuchenki w
mieszkaniu. W zdarzeniu bra³
udzia³ zastêp z OSP Trzebiatów i
JW. 1879 Trzebiatów

Godz. 16.21 Rewal  ul. Klifowa

- usuwanie pêkniêtego drzewa po
burzy. W zdarzeniu bra³ udzia³ je-
den zastêp OSP Niechorze.

Godz. 19.32 Gryfice ul.Akacjo-
wa - zadymienie w mieszkaniu. W
dzia³aniach bra³y udzia³ 3 zastêpy z
JRG PSP Gryfice.

Godz. 21.20 trasa Gryfice -
Brodniki - plama oleju na jezdni. W
dzia³aniach bra³ udzia³ zastêp z JRG
PSP Gryfice.

21.07.2012r.
Godz. 11.49  Gryfice ul. Broni-

szewski - wyciagniêcie topielca z
rzeki Rega. W dzia³ania udzia³ bra³y
3 zastêpy PSP Gryfice

Godz. 13.16 trasa Gryfice - Ra-
duñ - wypadek samochodowy. W
dzia³aniach udzia³ bra³y 2 zastêpy
PSP Gryfice.

Pañstwowy Powiatowy In-
spektor Sanitarny w Gryficach
informuje, ¿e w dniu 19 lipca 2012
r. odby³o siê kolejne spotkanie
edukacyjne zorganizowane dla
dzieci i m³odzie¿y w ramach akcji
„Bezpieczne Wakacje 2012”.

Tym razem miejscem edukacji
by³a Baza Obozowa ZHP S³ubice
zlokalizowana w Mrze¿ynie. W
spotkaniu oprócz dzieci i m³odzie¿y
uczestniczyli równie¿ wychowaw-
cy, ogó³em 60 osób.

 Edukacjê prowadzili przedsta-
wiciele Inspekcji Sanitarnej w Gry-
ficach, Stra¿y Po¿arnej w Gryfi-
cach, Stra¿y Granicznej w Rewalu
oraz WOPR. Podobnie jak na po-

„Bezpieczne Wakacje 2012”

Z dzieæmi na obozie o
bezpiecznym wypoczynku

przednich spotkaniach tak i teraz
uczestnicy dowiedzieli siê, jak spê-
dzaæ wakacje, aby ca³ym i zdrowym
wróciæ we wrzeœniu do szko³y. Na
spotkaniu poruszano kwestie zasad
przestrzegania higieny osobistej,
higieny spo¿ywania posi³ków, jak
ustrzec siê przed kleszczami, bez-
pieczeñstwo korzystania z k¹pie-
lisk, bezpieczeñstwo przebywania
w obszarach leœnych, zasady udzie-
lania pierwszej pomocy. Dodatko-
wo przedstawiciele Stra¿y Granicz-
nej prezentowali sprzêt i wyposa¿e-
nie wykorzystywane podczas swo-
jej codziennej pracy. Pogadanka jak
zawsze spotka³a siê z du¿ym zainte-
resowaniem s³uchaczy.           PPIS

Pañstwowy Powiatowy Inspek-
tor Sanitarny w Gryficach informu-
je, ¿e jakoœæ wody wyp³ywaj¹ca z
fontanny w obiegu zamkniêtym nie
podlega kontroli sanitarno - higie-
nicznej. Pañstwowa Inspekcja Sani-
tarna nie bada wody w tego typu
obiektów, s¹ one elementem deko-
racji miast i nie s¹ przeznaczone do
k¹pieli.

K¹piel w fontannie mo¿e byæ
ryzykowna bowiem obiekty te po-
zbawione s¹ urz¹dzeñ uzdatniaj¹-
cych i dezynfekuj¹cych wodê. W
wodzie takiej mog¹ wystêpowaæ
ró¿ne zanieczyszczenia ka³owe po-
chodz¹ce od ludzi i zwierz¹t a tak¿e
drobnoustroje chorobotwórcze
typu bakterie coli, gronkowce itp.

Akcja „Bezpieczne Wakacje 2012”

K¹piel w fontannie
jest szkodliwa

Kapi¹c siê w takiej wodzie mo¿emy
zafundowaæ sobie salmonellê, czer-
wonkê, grzybicê i wiele innych cho-
rób. Najczêœciej zdarzaj¹ siê choro-
by skóry oraz dróg pokarmowych i
oddechowych. Ponadto w wodzie
takiej mog¹ znajdowaæ siê substan-
cje chemiczne zapobiegaj¹ce roz-
wojowi glonów, które równie¿ s¹
niebezpieczne dla zdrowia ludzkie-
go, zw³aszcza ma³ych dzieci. Aero-
zole wokó³ fontann w czasie panuj¹-
cych wysokich temperatur mog¹
byæ Ÿród³em zaka¿enia bakteriami z
rodzaju Legionella.

Jeœli chcemy siê och³odziæ, lep-
szym rozwi¹zaniem jest wizyta na
basenie b¹dŸ k¹pielisku, poniewa¿
w tych miejscach jakoœæ wody jest
monitorowana i badana.           PPIS

(TRZEBIATÓW) Urz¹d Mor-
ski w Szczecinie og³osi³ przetarg
na wykonanie prac polegaj¹cych
na przebudowie dwóch falochro-
nów oraz nabrze¿a odpraw gra-
nicznych w Porcie Morskim
Mrze¿yno - informuje Kurier
Szczeciñski.

Dziêki planowanemu przedsiê-
wziêciu poprawi siê stan infrastruk-
tury zapewniaj¹cej dostêp do portu
w Mrze¿ynie. Zadanie obejmuje
przebudowê falochronów - wschod-
niego i zachodniego - zbudowanych
w latach 70. ubieg³ego wieku oraz
nabrze¿a odpraw granicznych.

Wybrany wykonawca opracuje i
zatwierdzi plany organizacji ruchu
drogowego oraz bezpieczeñstwa
nawigacji. Falochron wschodni bê-
dzie now¹ budowl¹, niezale¿n¹ od
istniej¹cej, natomiast zachodni po-
wstanie jako odnoga obecnego w
kierunku pó³nocnym. W przypadku
nabrze¿a odpraw granicznych, po-
³o¿onego na po³udniu od falochro-

Przebudowa wejœcia do
Portu Morskiego Mrze¿yno

nu wschodniego, zostanie wypro-
stowana linia cumownicza, zwiêk-
szona bêdzie g³êbokoœæ techniczna
i dopuszczalna, wymienione bêd¹
systemy odbojowe i drabinki wyj-
œciowe. Ponadto zaplanowano pra-
ce czerpalne - przebudowa toru
wodnego polegaæ bêdzie na wypro-
filowaniu jego nowej osi poprzez
pog³êbienie akwenu.

Termin zakoñczenia przebudo-
wy wejœcia do mrze¿yñskiego portu
wyznaczono na 30 kwietnia 2014 r.,
a rozpoczêcie inwestycji zaplano-
wano na trzeci kwarta³ br.

Zainteresowani udzia³em w
przetargu mog¹ sk³adaæ oferty do 22
sierpnia br. w Urzêdzie Morskim w
Szczecinie. O wyborze zdecyduje
cena.

Przypomnijmy, ¿e w listopadzie
2010 r. Urz¹d Morski zawar³ poro-
zumienie z Agencj¹ Restrukturyza-
cji i Modernizacji Rolnictwa, doty-
cz¹ce dofinansowania tego przed-
siêwziêcia ze œrodków Europejskie-
go Funduszu Rybackiego.        UM
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Jesteœmy ju¿ po…
20 lipca o 17.30 ra-
zem z Romkiem Wê-
glarskim zjawiliœmy
siê na placu Zwyciê-
stwa w Gryficach i
tym samym szczêœli-
wi ukoñczyliœmy
Maraton Rowerowy
Dooko³a Polski -
4000 km w 16 dni.

W Gryficach wita³y nas rodziny
i znajomi. Od Rewala jechaliœmy
„pod eskort¹” dwóch kolegów z
K.R. Gryfland - Rysia i Stanleya.
Prawdê mówi¹c mia³em nadziejê,
¿e ten dzieñ bêdzie œwiêtem wszyst-
kich rowerzystów w Gryficach,
przecie¿ koñcz¹c ju¿ po raz trzeci z
rzêdu M.R.D.P. robi³em to nie tylko
dla swojej przyjemnoœci i satysfak-
cji, ale te¿ i dla popularyzacji sportu
rowerowego w naszym regionie,
robi³em to dla promocji naszego
Miasta, Gminy, Powiatu i Woje-
wództwa. Przecie¿ miêdzy innymi
poprzez takie wyczyny, jak tak eks-
tremalne wyprawy, czy to w Mara-
tonie Dooko³a Polski, czy udzia³
dwóch kolegów z Gryfic w Ba³tyk -
Bieszczady Tour, Gryfice coraz bar-
dziej znane s¹ w œrodowisku rowe-
rzystów w Polsce.

Doje¿d¿aj¹c z Romkiem do
Gryfic by³em - delikatnie mówi¹c  -
zniesmaczony, ¿adnego zaintereso-
wania. Ju¿ wyobra¿a³em sobie po-
witanie nas u Romka w Trzebnicy.
W tamtym regionie jest ca³kiem inne
spojrzenie na sport rowerowy i do-
cenia siê dokonania rowerzystów w
celu promowania miasta. Wystarczy
napisaæ, ¿e w czasie M.R.D.P. 15
lipca, na koniec XI etapu, do Nysy
szeœcioma samochodami przyje-
cha³a grupa kolegów i kole¿anek
Romka z Trzebnicy, którzy rowera-
mi wyjechali nam naprzeciw i spê-
dziliœmy razem mi³e popo³udniowe
chwile. No ale có¿, Trzebnica to nie
Gryfice.

A teraz opiszê ca³¹ wyprawê.

4 lipiec 2012 r., œroda
- przygotowania

Ju¿ w godzinach rannych do
Gryfic przyjecha³ Romek Wêglar-
ski. Rower ju¿ mia³ na miejscu
(przywioz³em go z Gorzowa, gdzie
w sobotê uczestniczyliœmy w Go-
rzowskim Maratonie Rowerowym).
Stanis³aw Piórkowski przyjecha³ w

MARATON ROWEROWY DOOKO£A

po³udnie, zjedliœmy obiad i zaczê³y
siê koñcowe przygotowania sprzê-
tu. Wieczorkiem rowery sta³y w
gara¿u wraz z sakwami przygotowa-
ne do Maratonu, a my poszliœmy
spaæ.

5 lipiec 2012 r.
Nazwa I ETAP
Gryfice - Drozdowo
Dyscyplina Kolarstwo
Start 2012-07-05 03:50
Dystans 300.48 km
Czas trwania 14g:55m:19s
Œrednia prêdkoœæ 20.1 km/h
Max prêdkoœæ 50.1 km/h
Kalorie 12557 kcal
Wysokoœæ6 m/127 m
Przewy¿szenie 1392 m? / 1379 m?
Rano po zjedzeniu œniadania

wyjechaliœmy przed czwart¹ rano.
Doje¿d¿aj¹c do Œwinoujœcia przy-
wita³a nas grupka rowerzystów, ko-
legów z K.S.Uznam, pod przewod-

nictwem Czarka Dobrochowskiego.
Muszê napisaæ, ¿e w³aœnie koledzy
ze Œwinoujœcia to najwierniejsi ki-
bice poczynañ uczestników
M.R.D.P. Oprócz pierwszego moje-
go startu, kiedy to po starcie nie je-
chaliœmy do Œwinoujœcia, za ka¿-
dym razem towarzysz¹ nam koledzy
z K.S.Uznam, zawsze jest g³oœno
(Janek Weso³owski i Jego wybucho-
we pomys³y); Czarek, Bodo Rej-
man, który z ziêciem odprowadzili
nas pod Miêdzywodzie i inni.

Po dojechaniu do Rewala pra-
cownicy CIPR przygotowali nam
bardzo mi³e po¿egnanie przy no-
wym centrum w Rewalu. By³y zdjê-
cia, wywiady, prezenty, a ludzie,
którzy byli œwiadkami tej uroczy-
stoœci, patrzyli na nas z niedowie-
rzaniem, co my chcemy zrobiæ, jak
mo¿na tyle jechaæ na rowerze itp. W
pewnym momencie zaskoczenie…
¿egna nas nasz kolega z maratonów

Mirek ̄ abkiewicz, który chyba jako
jedyny na placu wie, co znacz¹ s³o-
wa - jazda d³ugodystansowa na ro-
werze. Pracownicy CIPR odprowa-
dzaj¹ nas do Niechorza, gdzie przy
latarni morskiej robimy sobie pa-
mi¹tkowe zdjêcia i ju¿ jedziemy
dalej. Trzebiatów,  Mrze¿yno, Ko³o-
brzeg, Koszalin, Dar³owo i ok. 19.
zmêczeni zjawiamy siê w Drozdo-
wie, gdzie mamy nocleg. Patrz¹c na
pogodê na nastêpny dzieñ nie mamy
dobrych humorów. Nie doœæ, ¿e za-
zwyczaj nad morzem w lecie wiatry
wiej¹ od zachodu czy po³udnia, tak
teraz jak na z³oœæ wiatr wieje od
wschodu, wiêc dok³adnie „morde-
wind” i do tego prognozuj¹ opady
deszczu. Ok. 10. zasypiamy.

6.lipiec 2012 r.
Nazwa II
Drozdowo - Gnie¿d¿ewo
Dyscyplina Kolarstwo
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Start  2012-07-06 03:54
Dystans 275.53 km
Czas trwania 13g:53m:55s
Œrednia prêdkoœæ 19.8 km/h
Max prêdkoœæ 47.2 km/h
Kalorie 11519 kcal
Wysokoœæ-17 m / 144 m
Przewy¿szenie 1494 m?/1542 m?

Wstajemy o 3. rano, jemy co
ka¿dy przygotowa³ sobie na ranny
posi³ek i przed 4., przy padaj¹cym
deszczu, wyje¿d¿amy. Po paru mi-
nutach jad¹c ok. 22 km/godz. oka-
zuje siê, ¿e z przodu jadê sam, Ro-
mek zosta³ ze Stanis³awem, który
jakoœ nie móg³ siê rozkrêciæ. Po do-
jechaniu do Ustki, przy dalej pada-
j¹cym deszczu, czekam na wszyst-
kich. Po chwili zjawia siê Romek i
czekaj¹c na Stanis³awa podejmuje-
my decyzjê o jeŸdzie swoim tem-
pem. Po pó³ godzinie zjawia siê Sta-
nis³aw, informujemy go, ¿e tak nie
mo¿e byæ, bo w takim tempie nikt z
nas nie dojedzie. Stanis³aw godzi siê
na nasz¹ propozycje i ju¿ tylko z
Romkiem jedziemy dalej, dalej w
deszczu - S³upsk, Wicko, £eba i tu w
drodze powrotnej przestaje padaæ.
Gdzieœ po drodze zatrzymujemy siê
w sklepie na drobny posi³ek i dalej
w kierunku na W³adys³awowo, póŸ-
niej Hel i powrót na nocleg do
Gnie¿d¿ewa. Wracaj¹c z Helu spo-
tykamy Stanis³awa, który jak siê
okazuje nie by³ w £ebie i na Helu.
Pomimo to zastanawiamy siê wspól-
nie, co musia³ zrobiæ Stanis³aw, ¿e
dosta³ takiej si³y, ¿e przy naszym
du¿ym wysi³ku razem jedziemy na
nocleg…. Spaæ k³adziemy siê ok.
22.

7. lipiec 2012r.
Nazwa III
Gnie¿d¿ewo - Frombork
Dyscyplina Kolarstwo
Start 2012-07-07 03:29
Dystans 270.15 km
Czas trwania 12g:28m:50s
Œrednia prêdkoœæ 21.6 km/h
Max prêdkoœæ 51.3 km/h
Kalorie 11515 kcal
Wysokoœæ6 m/191 m
Przewy¿szenie 1322 m?/1344 m?

Dzisiaj wstajemy wczeœniej, bo
czeka nas przejazd przez Trójmia-
sto. Po posi³ku ja z Romkiem wy-
je¿d¿amy ju¿ o 3.30, Stanis³aw nie
chce z nami jechaæ, mówi ¿e wyje-
dzie pó¿niej. W planach troszkê
mniej km, ale to Trójmiasto… Jakoœ
przejazd przebieg³ pomyœlnie i
szybko, dawaliœmy z siebie wszyst-
ko, ¿eby zd¹¿yæ przed szczytem.
Wczoraj wieczorem rozmawiali-
œmy wspólnie, ¿e trzeba ten etap

zrobiæ szybciej, by by³ czas na od-
poczynek przed morderczym na-
stêpnym etapem (ok. 360 km). W
planach by³ etap 240 km (moja po-
my³ka - w pierwszej wersji by³ noc-
leg w Redzie i przy opcji noclegu
wczeœniej nie uwzglêdni³em po-
prawki w km), wiêc rozmawialiœmy
o skoñczeniu etapu w granicach
godz. 13-14. Doje¿d¿aj¹c do Stegny
zaliczyliœmy spor¹ ulewê i ca³e
szczêœcie, ¿e by³o ciep³o, dalej ju¿
Krynica Morska i Piaski. Piêkne
tereny i wspania³a pogoda, która
pozwoli³a nam wyschn¹æ. W Pia-
skach jemy pyszne pierogi z miê-
sem, dzwoniê do Stanis³awa z pyta-
niem gdzie jest. OdpowiedŸ brzmi:
Krynica Morska. Zaskoczenie.
Wracamy i po 10 km mijamy Stani-
s³awa. Patrzymy siê z Romkiem na
siebie... bez kom. Jad¹c z Romkiem
jedziemy wolniej ni¿ Stanis³aw?!
Ale jedziemy dalej. Od Nowego
Dworu do Elbl¹ga w terenie otwar-
tym mamy centralnie „mordewind”
i to bardzo mocny, tak, ¿e jad¹c po
zmianach nie przekraczamy 20 km/
godz. Z Elbl¹ga do Fromborka
mamy objazdy i ³adne podjazdy.
Gor¹co. U Andrzeja Piotrowiaka
zjawiamy siê ok. 16., dostajemy
klucz do pokoju, ale najpierw uzu-
pe³nienie p³ynów. Po chwili dzwo-
niê do Stanis³awa gdzie jest. Ku na-
szemu zaskoczeniu Stanis³aw
mówi, ¿e jest ok.10 km od Frombor-
ka. Czekamy z g³upimi minami „wy-
jechani”, a Stanis³aw zaje¿d¿a jak-
by zrobi³ sobie wycieczkê rowe-
row¹. Na tym etapie jak stwierdzili-
œmy wspólnie z Romkiem dostali-
œmy „smary” od Stanis³awa.

Stwierdzenie faktów: Stanis³aw
wyjecha³ 20 minut po nas, jad¹c
œcie¿kami rowerowymi przez Trój-
miasto i dalej jad¹c sam ca³¹ trasê
270 km przejecha³ szybciej, ni¿ na-
sza dwójka. Na pytanie o iloœæ prze-
jechanych km z licznika odpowiedŸ
brzmia³a, ¿e licznik wysiad³. Czeka-
³a nas mêska rozmowa. Jako organi-
zator oœwiadczy³em, ¿e mi siê to nie
podoba i oczekujê od Stanis³awa
szczerej rozmowy wieczorem. Na
¿adn¹ rozmowê Stanis³aw siê nie
zdecydowa³. Idziemy spaæ - jutro
chwila prawdy.

8 lipiec 2012 r.
Nazwa IV
Frombork - Wilkownia
Dyscyplina Kolarstwo
Start 2012-07-08 03:45
Dystans 365.00 km
Czas trwania 18g:10m:02s
Œrednia prêdkoœæ20.1 km/h
Max prêdkoœæ 58.6 km/h
Kalorie 14816 kcal

Wysokoœæ29 m/324 m
Przewy¿szenie 1636 m?/1533 m?

Wstajemy przed trzeci¹, jemy
œniadanie, które zaproponowa³ nam
Andrzej, a przygotowane przez pra-
cowników hotelu Kopernik. Mieli-
œmy wyjechaæ wczeœniej, ale mocno
pada, wiêc czekamy, a¿ siê troszkê
uspokoi. Przed czwart¹ przestaje,
wiêc w drogê. Ca³e szczêœcie, ¿e
rano nie by³o wiatru, a póŸniej jed-
nak zaczyna troszkê wiaæ, ale ko-
rzystnie dla nas. Prawie od startu
jedziemy z Romkiem dobrym tem-
pem, Stanis³aw jad¹c zbyt wolno
zostaje z ty³u. Po drodze zatrzymu-
jemy siê na jakieœ œniadanie, by
pózniej, dopiero w Go³dapi, zatrzy-
maæ siê na konkretny posi³ek. Sie-
dz¹c w barze przy drodze i jedz¹c
posi³ek, jakie by³o nasze zdziwie-
nie, kiedy obok, jakby nigdy nic,
przeje¿d¿a… Stanis³aw. Wo³amy
go, ¿eby siê zatrzyma³ na jedzonko,
ale gdzie¿ tam - nie chce, jedzie
dalej. My te¿ po chwili jedziemy i
zaczynaj¹ siê te „mazurskie Biesz-
czady” Straszliwie zmêczeni do-
je¿d¿amy do leœniczówki Wilkow-
nia przed 22. i - o dziwo - Stanis³aw
przyje¿d¿a chwilkê po nas. Nie
mam ochoty na wieczorne rozmo-
wy, szybka k¹piel i spanie.

9 lipiec 2012 r.
Nazwa V
Wilkownia - Bohuka³y
Dyscyplina Kolarstwo
Start 2012-07-09 04:00
Dystans 312.46 km
Czas trwania 17g:38m:43s
Œrednia prêdkoœæ 18.0 km/h
Max prêdkoœæ 44.9 km/h
Kalorie 12999 kcal
Wysokoœæ32 m / 221 m
Przewy¿szenie 459 m?/330 m?

Rano, po uszykowaniu siê do
wyjazdu, przekazujê Stanis³awowi
telefon z GPS z proœb¹, by go scho-
wa³ do sakwy. Stanis³aw Piórkowski
zrobi³ mi straszn¹ awanturê, nie
przyj¹³ telefonu i powiedzia³, ¿e nikt
go nie bêdzie kontrolowa³, nawyzy-
wa³ mnie i pojecha³. Przed wyjaz-
dem poinformowa³em go, ¿e odmo-
wa przyjêcia telefonu, który reje-
struje trasê przejazdu, jest równo-
znaczne z wykluczeniem z Marato-
nu Rowerowego Dooko³a Polski
4000 km w 16 dni. My z Romkiem
czekamy ok. 40 minut, bo nad Wil-
kowni¹ rozszala³a siê burza. Jak tyl-
ko zrobi³o siê spokojniej choæ
deszcz dalej pada - wyje¿d¿amy.
Ca³y etap to ciê¿kie zmagania ze
zmêczeniem, deszczem, a póŸniej
gor¹czk¹. Za Siemiatyczami zaczê-

³o rzucaæ moim rowerem; okaza³o
siê, ¿e powoli uchodzi powietrze.
Zaje¿d¿amy na CPN, pompujê ko³o
i jedziemy dalej, jest ju¿ póŸno,
wiec szkoda czasu na zmianê dêtki.
W Janowie Podlaskim znowu muszê
dopompowaæ powietrza, a ¿e ju¿
jest niedaleko, decydujemy o bar-
dzo szybkiej jeŸdzie, ¿eby zd¹¿yæ
przed zmrokiem. Do Bohuka³ do-
je¿d¿amy przed 22., ja proszê go-
spodarza o pompkê samochodow¹ i
szybko zmieniam przebit¹ dêtkê i
przygotowujê rower do jazdy. Pó-
zniej szybko jakieœ jedzonko, k¹piel
i przed 23. k³adziemy siê spaæ.

10 lipiec 2012r.
Nazwa VI
Bohuka³y - Kowalówka
Dyscyplina Kolarstwo
Start 2012-07-10 03:54
Dystans 310.35 km
Czas trwania 14g:47m:07s
Œrednia prêdkoœæ 21.0 km/h
Max prêdkoœæ 48.2 km/h
Kalorie 12984 kcal
Wysokoœæ142 m / 359 m

Po nieca³ych 4 godzinach snu
wstajemy i po standardowym œnia-
danku (zupka z makaronem) rusza-
my dalej. Dzisiaj znowu ponad 300
km. Etap spokojny, ze s³oneczn¹ i
ciep³¹ pogod¹. Przed Tomaszowem
Lubelskim zaczynaj¹ siê podjazdy.
Wczeœniej zdecydowaliœmy wspól-
nie z Romkiem, ¿e nie powinniœmy
siê nawzajem opóŸniaæ. Romek jest
du¿o lepszy na podjazdach, ja z ra-
cji swojej wagi inaczej pokonujê
zjazdy i czekaj¹c na siebie bêdzie-
my opóŸniaæ jazdê. By³a to z per-
spektywy czasu bardzo dobra decy-
zja. Na ostatni podjazd przed Toma-
szowem Lubelskim wjecha³em
pierwszy, a to dlatego, ¿e Romek
mia³ defekt - rozwali³ mu siê peda³.
Zadzwoni³ do mnie, a ja na szczycie
podjazdu, przy barze, za³atwi³em
Romkowi zwyk³y peda³, by tylko
móg³ jechaæ. Wje¿d¿aj¹c do miasta
natknêliœmy siê na ogromna ulewê -
zmoczy³o nas dok³adnie, ale dobrze
chocia¿, ¿e by³o ciep³o. Po dojecha-
niu do Kowalówki Romek od razu
uruchamia machinê szerszeniowej
pomocy rowerowej. Mirek Miturski
swoimi sposobami i kana³ami za³a-
twia ca³a sprawê. Dostajemy telefon
do by³ego Mastersa z Jaros³awia
Roberta Kozdrowickiego i umawia-
my siê na nastêpny dzieñ na wymia-
nê bloków i peda³ów. Gospodyni w
Kowalówce czêstuje nas goracym
roso³kiem i po k¹pieli i przygotowa-
niu rowerów do jazdy idziemy spaæ
ok 21.  Cdn.

Marek Zadworny

POLSKI - 4000 km w 16 dni
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Og³oszenia drobne i reklamy
mo¿na sk³adaæ w redakcji
w Gryficach
w godzinach dy¿urów redakcji.

Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00 - 15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny
Maria Jakubowska 694-664-745

(GRYFICE) W nocy z 22 na 23
lipca w pobli¿u ziemi przelatywa-
³a sporych rozmiarów asteroida.
Mieszkañcy Gryfic mieli niepo-
wtarzaln¹ okazjê, by j¹ zobaczyæ
na czystym bezchmurnym niebie.

By³a ona widoczna go³ym
okiem, przelatywa³a od strony cu-
krowni, w stronê Lidla. Kiedy mo-
gliœmy popatrzeæ na ni¹ go³ym
okiem, mo¿na by³o dojrzeæ war-
kocz, jaki ci¹gnê³a za sob¹. Cieka-
wym faktem jest, ¿e przelatywa³a

Asteroida nad
cukrowni¹

ona na po³udnie od Gwiazdy Pó³no-
cy, a przelatuj¹ca  asteroida œwieci³a
wiêkszym blaskiem, ni¿ ta gwiazda.
Asteroida NEA 2002 AM31 zosta³a
zakwalifikowana do kategorii
obiektów oko³oziemskich (st¹d
oznaczenie NEA - near-Earth aste-
roid). Astronomowie szacuj¹, ¿e jej
szerokoœæ wynosi od 610 do 1372 m
i porównuj¹ j¹ z rozmiarami miej-
skiego kwarta³u. Mieszkañcy Gry-
fic mogli j¹ podziwiaæ a¿ do godzi-
ny 4.25.

Grzegorz Solarz-Kwiatkowski

(DOBRA) Przed nami
ju¿ 13 edycja popu-
larnej zabawy kultu-
ralno – rozrywkowej
zwanej Jarmarkiem
Doberskim.

Rozbudowany program, w któ-
rym znajd¹ Pañstwo elementy spor-
towe (Biegi Uliczne, Prze³ajowy
Wyœcig Rowerowy) i kulturalne, w
postaci a¿ czterech przedstawieñ te-
atralnych (w pi¹tek: „Królewna
Œnie¿ka”, a w sobotê: „Pinokio”,
„Pch³a Szachrajka” oraz na pod-
zamczu rycerze odegraj¹ sztukê pn:
„Opowieœci przy Karczemnym Sto-
le”).

Rywalizacja, to kolejna rzecz,
³¹cz¹ca nasze sceny z publiczno-
œci¹. W pi¹tek warto bêdzie pojawiæ
siê bardzo spragnionym na Rynku
Miejskim - otó¿ przygotowaliœmy
dla Pañstwa upojn¹ konkurencjê o
wiele mówi¹cej nazwie: „Mistrzo-
stwa Europy w Piciu Soku Grejpfru-
towego” – mo¿e w³aœnie TY zosta-
niesz mistrzem? Natomiast w sobo-
tê po raz kolejny w szranki stan¹
„kie³baso¿ercy”, którzy bêd¹ pró-
bowaæ zdetronizowaæ dominatora z
Wêgorzyna w osobie p. Bogus³awa
Tabora, który od dwóch lat nie po-
zostawia nikomu z³udzeñ, kto jest

mistrzem w Mistrzostwach Europy
w Jedzeniu Kie³basy Doberskiej.
We wszystkich konkurencjach cze-
kaj¹ atrakcyjne nagrody oraz tytu³
mistrza i splendor na ca³y rok.

Nie lada gratka szykuje siê dla
fanów muzyki rozrywkowej. Otó¿ w
pi¹tek imprezê nakrêci Radio
„ESKA”, a póŸniej wyst¹pi¹: „Trze-
ci Wymiar”, „Mesajah” & „Natural
Dread Killaz”. Po nich dyskotekê
poprowadzi znany na doberskiej
scenie DJ Mrozik. W sobotê dla
m³odszej i starszej czêœci publicz-
noœci zagraj¹ „Weso³e Gospody-
nie”, „The Band Stargard”, „¯uki”,
„Allside” oraz kolejny raz parkiet
rozgrzeje DJ Mrozik.

Oczywiœcie poza wymieniony-
mi wydarzeniami pojawi¹ siê inne
atrakcje jak np. przeja¿d¿ki konne,
stoiska rêkodzielnicze, weso³e mia-
steczko, smako³yki tradycyjne, byk
rodeo, gokarty, strzelnice i wiele in-
nych. W tym roku oprócz dwóch
scen (G³ównej i Œredniowiecznej)
pojawi siê impreza towarzysz¹ca
pn. „Piknik Dobroczynny”, na któ-
rym bêdzie mo¿na przejechaæ siê sa-
mochodami terenowymi oraz moto-
cyklami i tym samym wesprzeæ
chor¹ na mukowiscydozê Patrycjê
Jadwi¿yc.

Jako organizatorzy uwa¿amy, ¿e
nie warto w tym czasie siedzieæ w
domu Do zobaczenia. Wiêcej na:
www.jarmarkdoberski.pl

Zapraszamy
na 13. Jarmark
Doberski

Ju¿ zaplanuj wypad do Dobrej

DRUKARNIA
Oferujemy druk:   - ulotek -
plakatów - wizytówek - samokopii

£obez ul. S³owackiego 6, tel. 91 39 73 730


